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Kurzemes kokle 
atdzimst “Straumēnos”

 turpinājums 5. lpp.

Kad pēc Latvijas neat
karības atjaunošanas 
Gunta Niedoliņa vecāki 
Jūrkalnes “Straumēnos” 
atguvuši savu senču 
zemi, Ventspils arodvi
dusskolu nesen bei
gušajam jauneklim ne 
prātā nav nācis, ka viņu 
īpašumā nonākušajā 
mežā aug...kokles. Un ka 
tās pagastā ar vērīgu aci 
varēs samanīt arī radu 
un kaimiņu augļu dārzos, ošu, kļavu un kastaņu 
alejās, kadiķos un pat savrupos ozolos. 

Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijas (VARAM) informatīvais ziņojums “Par turpmāko rīcību adminis
tratīvi teritoriālās reformas (ATR) pabeigšanai” paredz jauna administratīvo teritoriju un apdzīvoto vietu likuma pie
ņemšanu līdz nākamā gada 1. jūnijam. Taču jau tagad ir skaidrs, ka viens no strīdīgākajiem jautājumiem, kur gaidāma 
pamatīga “šķēpu laušana”, varētu būt iecere par republikas pilsētu likvidēšanu – izņemot Rīgu, tās plāno apvienot ar 
novadiem.

Administratīvi teritoriālā reforma.  
Iespējams, likvidēs republikas pilsētu statusu

V 
ARAM pozīcija ir, ka, izņemot galvaspilsētu Rīgu, 
visām lielajām pilsētām vajadzētu būt arī ar nova
da teritoriju. Tiesa, šī iecere vēl nav “akmenī cir
sta”, un, kā uzsver vides aizsardzības un reģionālās 
attīstības ministrs Juris Pūce (“Attīstībai/Par!”), šis 

ir jautājums, kuru var vērtēt. “Izvērtēt, vai pilsētas un nova
da kopīga darbība stimulētu novada attīstību, vai arī rezul
tāts būs tieši pretējs, bet ministrija piedāvās pieeju, kur tādas 
republikas pilsētas kā koncepts vispār no likuma pazudīs.”

Informatīvajā ziņojumā arī norādīts, ka  esošais novadu 

dalījums vairumā gadījumu teritoriālā izvietojuma un saim
nieciskajā ziņā ir neloģisks un nav saistīts ar faktiskajiem 
ekonomiskās attīstības un pakalpojumu centriem, un starp 
pašvaldībām dominē konkurence, nevis sadarbība. Tas kavē 
racionālu, uz attīstību orientētu lēmumu pieņemšanu saistībā 
ar publisko pakalpojumu organizāciju.

Atgādināsim, ka ATR likums tika pieņemts 1998.gadā, bet 
Administratīvo teritoriju un apdzīvoto vietu (ATAV) likums, 
ar kuru tika noteikts jaunais vietējo pašvaldību administratī
vi teritoriālais iedalījums – 2008.gadā. Vēl pēc gada reforma 

noslēdzās ar izveidotiem 109 novadiem un deviņām republi
kas pilsētām, taču pēc Mērsraga atdalīšanās no Rojas novadu 
skaits pieauga līdz 110.

ATAV likumā tika noteikti vairāki, galvenokārt ar iedzīvotāju 
skaitu saistīti kritēriji. Taču Saeima jau 2008. gadā 50 novadu 
teritorijām pieļāva atkāpi no likumā 
noteiktajiem kritērijiem, bet pērn 

T 
āpēc, ka toreiz, 
mainoties valsts 
iekārtai, viņam 
kopā ar tēvu 
Viktoru savā mežā 

un daudzos citos kokos 
pirmām kārtām nācies 
saskatīt izejmateriālu 
“Straumēnu” ēku remon
tam un ikdienā ļaudīm 
vajadzīgu galdniecības 
izstrādājumu darināšanai. 
Tos pārdodot vai apmai
not, bijusi iespēja iegūt 
līdzekļus izdzīvošanai. 

Attālos gadus atceroties, 
Guntis pasmaida, ka kok
les savas gaišās dvēselītes 
glabājušas ilgstošai žāvē
šanai atliktajos lietaskokos. 
Gaidot, kad amatniekam 
būs laika un pietiks pras
mes atburt tās dzidram, 
melodiskam skanējumam.  

SENČU ZEME  
KĀ GODA LIETA 

“Zeme, protams, ir mate
riāla vērtība, bet neviens 
ģimenē nešaubījās, ka tās 

atgūšana ir arī goda lieta 
un pienākums pret tāla
jiem senčiem, kuru gaitas 
agrāk par “Lāčiem” saukta
jā saimniecībā , kā noskaid
rojām vēlāk,  izsekojamas 
līdz pat 1685. gadam. 
Nelielajai (1/2 arkla ) saim
niecībai toreiz Feliksbergas 
muižai  gadā nodevās bijis 
jāpiegādā 1/2 mucas lauku 
mencu (rudenī zvejotu), 
2 saišķi aršanas ( pavasa
ra) mencu, 1 zoss, 3 vis
tas, puse aitas, 1 florīns 
naudā, 1 koka spainis, 3 
govju striķi.  

Pēc piecdesmit pieciem 
gadiem nodevas “Lāčiem” 
gluži kā mūsdienās nodok
ļi!  – palielinājušās: vaku 
nauda 6 florīni un 6 graši, 
20 garo salmu kūļi, 1 ass 
malkas, 1 spainis, 4 govju 
striķi,  5 mārciņas savērp
tu pakulu. Priestera uztu
ram – 24 graši, pa 2 sie
kiem rudzu, miežu, auzu.  

7. lpp.

Ventspils pilsētā pagājušajā gadā reģistrēti kopumā 
788 dažādi noziegumi. Kamēr vairākās republikas 
nozīmes pilsētās noziedzības līmenis ir samazinā-
jies, Ventspilī tas ir nedaudz pieaudzis. Pagājušajā 
gadā Ventspils pilsētā reģistrēti par 65 noziegu-
miem vairāk nekā 2017.gadā. Tā, atsaucoties uz 
ģenerālprokurora Ērika Kalnmeiera sniegto infor-
māciju gadskārtējā virsprokuroru sanāksmē, ziņo 
aģentūra LETA.

Ventspilī pērn 
būtiski pieaudzis 
noziedzības līmenis

K 
amēr Ventspilī 
vērojams tik salī
dzinoši nelielai 
pilsētai būtisks 
noziegumu skai

ta pieaugums, tikmēr citās 
republikas nozīmes pilsē
tās noziegumu skaits ir 
pat ļoti ievērojami sama
zinājies. Vēl Liepājā nozie
dzības līmenis pieaudzis, 
taču ļoti nedaudz – par 
13 noziegumiem vairāk 
nekā 2017. gadā, un kopu
mā bija 1002 noziegumi. 
Tiesa, Liepājas pilsēta arī 
ir teju trīs reizes lielāka. 
Iemesli, kādēļ Ventspilī 
kā pilsētā ar stingru kār
tību un dāsni no pašval
dības puses dotētu muni
cipālo policiju noziegumu 
skaits nevis samazinās, 
bet būtiski pieaug, varam 
tikai minēt. Neapšaubāmi, 
ka viena no būtiskākajām 
problēmām ir jauniešu 
nedisciplinētība un huligā
nisms. “Ventspilnieks.lv” 
jau rakstīja, ka pagājuša
jā gadā aizturētas vairākas 
jauniešu huligānu grupas, 
kuras izklaidējās ar pilsē
tas infrastruktūras objektu 
demolēšanu. Interesanti 

atzīmēt, ka pašvaldība par 
noziedzību pilsētā nekad 
nerunā, tikai reizi pa reizei 
caur pašvaldības pārrau
dzībā esošām iestādēm 
publisko sašutuma rak stus 
par kārtējo vandālisma 
aktu – postīti puķu podi un 
apstādījumi, u.c. 

Jāpiemin arī nesen Valsts 
policijas publiskotie reida 
rezultāti, kas citā pārkāpu
mu jomā parāda, ka dau
dziem ventspilniekiem ar 
disciplinētību nav kaut kas 
kārtībā. Februāra pirma
jā nedēļā Valsts policijas 
Kurzemes reģiona pārval
des amatpersonas pastip
rināti pievērsa uzmanību 
luksoforu signālu ievēro
šanai kā transportlīdzek
ļu vadītājiem, tā arī gājē
jiem. Visā Kurzemes reģio
nā noformēti kopumā 128 
administratīvo pārkāpumu 
protokoli par luksoforu sig
nālu neievērošanu. Ticiet 
vai nē, bet vairāk nekā 
puse jeb 70 (!) pārkāpumi 
fiksēti tieši Ventspilī. Sodīti 
65 gājēji un pieci auto
vadītāji. Ar Ventspili spēj  

Mēnesi pirms pavasara Ventspilī atklāta BMX riteņ-
braukšanas ziemas treniņbāze, kur jaunie riteņbrau-
cēji varēs trenēties ziemas periodā. Grūti gan spriest, 
kāda būs halles noslodze laikā līdz nākamai ziemai, jo 
jau pavisam drīz jaunie sportisti varēs trenēties brīvā 
dabā. Taču visvairāk uzmanību saista tas, ka šāda BMX 
ziemas halle uzcelta tīri tikai pa aizgājušās – “savējo” 
Zaļo un zemnieku savienības – valdības dāsni atvēlē-
tajiem līdzekļiem no valsts budžeta, kas ir teju 1 mlj. 
eiro. Šodien šāds “dāsnums” jaunās valdības kontekstā 
un saistībā ar valstiski svarīgākām prioritātēm valsts 
budžetā vairs nebūtu iespējams. 

Īsi pirms pavasara atklāj 
teju 1 mlj. eiro izmaksājušo 
BMX ziemas bāzi

Kā 
i n f o r m ē 
p i l s ē t a s 
I zg l ī t ī bas 
p ā r v a l d ē 
un pašval

dībā, BMX ziemas treniņbā
zes būvdarbi sākās jau pirms 
gada. Pie 2.vidusskolas tika 
celta jauna piebūve tieši 
BMX vajadzībām, kurā tagad 
varēs trenēties Ventspils 
sporta skolas "Spars" riteņ
braukšanas sporta veida 
BMX nodaļas audzēkņi.

Objekts ir no divām būv
niecības kārtām, kur pirma
jā kārtā izremontēja skolas 
sporta zāli un tās palīgtel
pas. Sporta zālē tika atjaunots 
grīdas segums, sienas, logi 
un durvis, izbūvēta piespiedu 
vēdināšanas un ugunsgrēka 
atklāšanas un signalizācijas 
sistēmas, atjaunots siltum
mezgls, ūdensvada un kanali
zācijas sistēmas, kā arī uzstā
dīts jauns aprīkojums.

Savukārt būvniecības otra
jā kārtā blakus Ventspils 
2.vidusskolai izbūvēta jauna 
iekštelpu BMX treniņbāze ar 
40 metrus garu trasi un čet
riem braukšanas celiņiem. 
Tāpat pieejami pārvietojami 

trases moduļi, starta estakā
de ar starta barjeru un tās 
pacelšanas mehānismu, kā 
arī velosipēdu novietošanas 
statīvi, velosipēdu trenažie
ri un darba galds velosipēdu 
remontam.

BMX ziemas treniņbāzes 
būvdarbu kopējās izmaksas ir 
952 673 eiro, kuru pašvaldī
ba iepriekšējās valdības laikā 
saņēma no valsts budžeta. 
Kā zināms, iepriekš Ventspils 
pilsēta bija arī to vidū, kura 
saņēma milzīgus līdzekļus 
1,55 mlj. eiro apmērā sporta 
bāžu projektiem un arī jaunā 
peldbaseina kompleksa pro
jektam, kura liktenis gan 
tagad ir miglā tīts. Savukārt 
Ventspils 2. vidusskolas būv
darbu izmaksas bija 312 147 
eiro, norāda Izglītības pārval
de. 
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Vajadzīgas sešas mašīnas
Lai no Vācijas atvestu topošās koncertzāles 
ērģeles, būs nepieciešamas sešas “fūres”. 
Pirmā no tām sagaidāma jau šajās dienās.

Pārbūve turpinās
Izmantojot ietaupītos līdzekļus, tiks turpināta 
Robežu ielas rekonstrukcija.

Cipari atšķiras
Daudzdzīvokļu namā Lielajā prospektā 17 
veikta ūdens skaitītāju rādījumu pārbaude. 
Šajā mājā starpība starp iedzīvotāju dekla
rēto ūdens patēriņu un kopējā ūdens skai
tītāja rādījumu atšķiras par vairāk nekā 20 
procentiem.

Suņi mācīs krāsas
26. februārī Bērnu bibliotēkā notiks krāsu 
nodarbība, kurā piedalīsies kanisterapijas 
komanda ar suņiem. Vietu skaits ierobežots.

Konfektes no Dieva
Kāds pārventnieks jau otro reizi pa pastu 
saņēmis neparastu aicinājumu pievērsties 
Dievam – atklātni ar tai piesietu konfekti. 
Nogaršot kārumu viņš tomēr nav riskējis.

Kontrolē gaisu
Centra sākumskolā uzstāda un testē gaisa 
kvalitātes monitoringa sistēmu.

Jaunas mācību telpas
Ventspils Augstskolā atklātas deviņas jaunas 
studiju telpas. Tās aprīkotas ar ergonomis
kām mēbelēm un modernu tehniku.

Stārķiem jauna ligzda

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Vārna vārnai acī knābj
“Nodokļu reforma ir ļoti neveiksmīga, nepārdomāta, ne-
tālredzīga un faktiski padara visas Latvijas pašvaldības par 
valdības ķīlniekiem.”

(Aivars Lembergs preses konferencē  
par pašvaldības budžetu)

• • • 

Ļ oti dīvaini ir dzirdēt šādus vārdus no mūsu pilsētas mēra 
(tiesa gan, no amata pienākumu pildīšanas atstādinātā 
mēra) mutes. Jo vairāk tāpēc, ka viena no pērnā gada 
visaptverošās nodokļu reformas autorēm un galvena
jām virzītājām bija tieši nu jau bijusī finanšu ministre 

Dana Reizniece – Ozola, kura, kā visiem labi zināms, iepriekšē
jā Saeimā tika ievēlēta tieši no partijas “Latvijai un Ventspilij”, 
bet pašreizējā Saeimā jau darbojas kā Latvijas Zemnieku savie
nības biedre. Lai kādas arī nebūtu Reiznieces – Ozolas kundzes 
politiskās metamorfozes Zaļo un Zemnieku savienības (ZZS) 
iekšienē, svarīgākais nav mainījies – nodokļu reformu vistiešā
kajā veidā izplānoja un realizēja tieši ZZS, kuras partnerorgani
zāciju sarakstā nebūt ne mazākā loma ir mūsu pašu lokālajai 
“pilsētas partijai” – Ventspils domes pozīcijā esošajai “Latvijai 
un Ventspilij”. Tāpēc vien dzirdēt no Lemberga kunga šādu, 
diplomātiski izsakoties, ļoti skarbu nodokļu reformas vērtēju
mu ir visnotaļ neparasti...

Kas zina, varbūt iemesls tik ļoti skaļi paustai nemīlestībai pret 
nodokļu reformu un tātad arī pret tās “krustmāti” Danu Reiznieci 
– Ozolu ir fakts, ka Lemberga kungs jau kādu brīdi ir ļoti aizņemts, 
apmeklējot tiesas sēdes savā krimināllietā? Un vienkārši nav bijis 
laika izsekot līdz politiskajām aktualitātēm un paša bijušās parti
jas biedrenes un pašreizējās sabiedrotās apvienībā ZZS rīcībai... Vai 
arī tīri personisks ir bijis aizvainojums par to, ka Reizniece – Ozolas 
kundze pateikusi lepnu “nē” lokālajai partijai, izvēloties daudz lie
lāku valsts līmeņa politisko spēku (pat neraugoties uz to, ka šis 
spēks – Latvijas Zemnieku savienība – ir partneris apvienībā ZZS)?

Protams, nevar apstrīdēt Lemberga kunga apgalvojumu par to, 
ka nodokļu reforma savus mērķus ne tikai nav sasniegusi, bet, 
tieši otrādi, ir pamatīgi sarežģījusi dzīvi ne tikai pašvaldībām vien. 
Tomēr tikpat neapstrīdams ir fakts, ka ZZS ir bijis “vadošais un 
virzošais” spēks šīs pašas nodokļu reformas realizācijā. Un te nu 
rodas pretrunas – visi taču zina, ka Lemberga kungs iepriekšējās 
Kučinska valdības laikā ir bijis biežs viesis visās galvenajās poli
tiskajās pārrunās, sarunās un rīcības plānošanā. Tāpēc kaut kā īsti 
negribas ticēt, ka viņš palaidis garām tik nopietnu jautājumu kā 

veselu gadu plānotu nodokļu reformu... Tā teikt, ups! Re, kā sanā
ca, bet es pat nezināju!

Un šī pretruna liek uzdot dažus ne visai ērtus jautājumus. 
Pirmkārt, kā tas tā ir gadījies, ka iznīcinošā kritika par nodokļu 
reformu izskanējusi vairāk nekā gadu pēc pašas nodokļu reformas 
stāšanās spēkā? Vai tiešām Lemberga kungs ir nolaidies līdz tik 
lētam populismam, ka nodokļu reformas neveiksmēs tagad vainos 
jauno, tikko apstiprināto Kariņa valdību? Otrkārt, nekādi negribē
tos ticēt, ka pats Lemberga kungs un viņa dāsni atalgotie partijas 
biedri Ventspils domes pozīcijā ir tik nekompetenti un nepieredzē
juši politikas virtuvē, ka nebūtu varējuši prognozēt šo “neveiksmī
go, nepārdomāto un netālredzīgo” reformu jau tās izstrādes stadi
jā. Turklāt – ar ko tad nodarbojušies pašas “Latvijai un Ventspilij” 
biedri iepriekšējā Saeimā? Kur ir izpalikusi trauksmes zvanu zvanī
šana, ka reforma draud pašvaldībām ar dažādām “atkarībām” no 
valdības? Varbūt iemesls ir tajā, ka bijusi pārmēru liela pārliecī
ba, ka zaudējums vēlēšanās nav iespējams, un arī turpmāk varēs 
turēt valdību zem Ventspils “tupeles” un ka arī turpmāk visi svarī
gākie valdības lēmumi uz mūžīgiem laikiem tiks saskaņoti Ventas 
krastā? Un, treškārt, kā tas nākas, ka tikai dažas dienas pēc visai 
necaurspīdīgi pieņemtā pilsētas budžeta jau sākas gaušanās par 
“pašvaldību padarīšanu par valdības ķīlniekiem”? Vai tas būtu sig
nāls nejaukai prognozei: proti, ka ar budžetu pilsētai nekas nav 
kārtībā un ka jau sākumā notiek potenciālā vainīgā meklēšana 
pašas pilsētas nelaimēs? Lai vēlāk, kad problēmas būs redzamas 
ar neapbruņotu aci, varētu publiski taisnoties – jā, mēs jau febru
ārī teicām...

Protams, Lemberga kungs vienmēr bijis slavens ar visdažādā
kajiem odioziem izteikumiem teju visās dzīves jomās. Tāpēc it kā 
varētu arī šo frāzi norakstīt uz jau pieminēto odiozitāti. Taču tik
pat labi Lemberga kunga vēršanās pret savu politisko sabiedroto 
ir vērtējama arī kā daudz nopietnāks signāls – varas spēles vēlē
šanās zaudējušās ZZS iekšienē uzņem apgriezienus. Un kuram gan 
vairāk par visu ir nepieciešams kontrolēt norises šajā organizācijā, 
ja ne mūsu pilsētas vadonim? Galu galā visam fonā un uz spēles 
vēl ir arī tiesvedības, Ventspils superprojekti un iespējas saņemt 
dāsnus finansējumus saviem plāniem no valsts puses. Tādēļ ietek
mes sviras ir jānotur, jo bez šādas valsts labvēlības (ko iepriekšējos 
gados nodrošinājusi ZZS atrašanās pie stūres) Ventspilij nekā cita 
nav. Un nākamajās pašvaldību vēlēšanās tas var izrādīties izšķi
rošs faktors. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Komunālā pārvalde un AS “Sadales tīkls” 
Packules ielā uzstādījuši metāla pamatni 
stārķu ligzdai. Iepriekšējo ligzdu bija nopos
tījusi vētra.

Izsludināts konkurss
Komunālā pārvalde izsludinājusi metu kon
kursu topošajam Izglītības un bērnu atpūtas 
centram Valdemāra ielā.

Notiks teātru skate
23. februārī Kultūras centrā notiks daļa no 
Latvijas amatierteātru skates “Gada izrā
de2018”. Ventspils teātris skatē piedalās ar 
Vijas Draviņas režisēto iestudējumu “Dīvainā 
misis Sevidža”.

Divu gadu jubileja
Ventspils Biznesa inkubators nosvinējis divu 
gadu darba jubileju. Kopš novembra iestāde 
darbojas jaunās telpās Saules ielā 19.

Būvēs jaunu ēku
Augsto tehnoloģiju parkā drīzumā sāks 
būvēt jaunu ražošanas ēku. Paredzams, ka 
to izmantos inovatīvo iepakojumu ražotājs 
“Immer Digital”.

Uzvar konkursā
Mākslas skolas audzēknis Mihails Martjuševs 
ieguvis 1. vietu Latvijas mākslas skolu 
audzēkņu konkursā.

Finansē zupas virtuves
Trīs pilsētas zupas virtuvju atbalstam pašval
dība šogad iedalījusi vairāk nekā 34 tūksto
šus eiro.

Atcelta izrāde
24. februārī paredzētā izrāde “Kā es braucu 
Ziemeļmeitas lūkoties” ir atcelta.

«Lai mainītu situāciju Latvijas ostu sistēmā, sarežģītākais ir panākt atvasinātas 
publiskas sabiedrības pārveidošanu par valsts kapitālsabiedrību. Problēma ir tajā, 
ka kritiskajās situācijās ar ostām, kad vajadzīgs atbildīgais par pieņemtajiem lēmu-
miem, veidojas konstrukcija –  pienākumi ir, tiesības ir, bet atbildības nav. Tomēr, lai 
mainītu esošo situāciju, visticamāk, paietu pāris gadu ne tikai vārdu apmaiņās, bet arī 
nopietnās cīņās gan koalīcijas iekšienē, gan ārpus tās,» nepieciešamību mainīt esošo 
situāciju Latvijas ostu pārvaldībā komentē Latvijas satiksmes ministrs Tālis Linkaits.

Satiksmes ministrs: "Kad vajadzīgs atbildīgais 
kritiskās situācijās ar ostām, neviena nav."

«NAV PAMATA TAM, LAI LATVIJAS 
OSTAS NESTRĀDĀTU PĒC  
VISPĀRĪGIEM PRINCIPIEM»

«Ostas Latvijā kopš 90.gadu sākuma ir 
izveidotas tādā interesantā juridiskā veido
jumā, kas saucas atvasināta publiskā per
sona. Ja paskatāmies Baltijas jūras reģio
nā, tad nevienā citā valstī nekā tāda nav. 
Tie, kas lobē šo modeli, stāsta, ka balstās 
uz Roterdamas ostas darbības principiem, 
tomēr arī Roterdamas osta kopš 2004.
gada ir publiska kapitālsabiedrība,» norā
da Linkaits.

Tāpēc satiksmes ministrs uzskata, ka nav 
nekāda pamata, lai Latvijas ostas nestrādātu 
pēc vispārīgiem principiem. «Ja skatāmies 
uz stratēģisko infrastruktūru, tad gan lidos
ta, gan dzelzceļš, gan augstspriegumu tīkli, 
gan optiskie kabeļi, meži, ceļi – tās visas ir 
valsts kapitālsabiedrības, kas strādā pēc vis
pārpieņemtas formas, un nav nekādu prob
lēmu ar šo juridisko konstrukciju.»

Kāpēc situācijā ar ostām ir jāmaina kaut 
kas un nevar strādāt tā, kā Latvijā visus šos 
gadus ir pierasts? Linkaits uzsver, ka atvasi
nāta publiskā persona šajos gadījumos krīzes 
situācijās ostās neuzņemas atbildību, jo īsti 
jau nav kam to darīt: «Atbildības vai nu nav, 

vai nu tā ir ļoti maza, un tiek pārlikta uz brīv
ostas pārvaldnieku, bet valde, kas pieņem 
pašlaik svarīgākos stratēģiskos lēmumus, 
principā vispār neatbild ne par ko.» Proti, 
rodas situācija – neesoša valdes atbildība.

Tikmēr, pārveidojot ostas par valsts kapi
tālsabiedrībām, likuma ietvaros tiktu skaidri 
noteikts, ka uzņēmuma valde atbild ar savu 
mantu «kā krietns un rūpīgs saimnieks» par 
visiem pieņemtajiem lēmumiem un par savu 
darbību vai bezdarbību, norāda ministrs.

Viņuprāt, tas ir efektīvs mehānisms, kā 
valdes darbību var uzraudzīt, kontrolēt un 
raudzīties, kādā veidā akcionāri ietekmē 
pieņemtos lēmumus.

Tāpat Linkaits atzīmē, ka Satiksmes 
ministrijas loma ostās pašlaik ir ļoti simbo
liska. «Tā ir virzīta uz prettiesisku, bezdar
bīgu lēmumu atcelšanu – kas arī ir vienī
gais gadījums, kad ministrija var iejaukties 
ostas darbībās. Tā tam nevajadzētu būt,» 
uzsver ministrs.

«BRĪVOSTĀ NOPELNA OTRO ALGU, 
KAUT GAN UZ SĒDĒM SANĀK  
LABĀKAJĀ GADĪJUMĀ  
REIZI MĒNESĪ»

Kā vēl vienu pamatīgu problēmu Linkaits 

Latvijas ostās redz to, ka tās pārvaldībai 
nav skaidru mērķu un tās atalgojums ir 
«uzpūsts». "Tāpat ir jautājums par izpildes 
kontroli – atskaitīšanos un uzraudzības kār
tību," uzskata ministrs. «Redzam, ka ir dau
dzi cilvēki, kas brīvostā nopelna otru algu, 
kaut gan uz sēdēm sanāk labākajā gadīju
mā reizi mēnesī. Tas ir jāmaina.»

Ostas valdes locekļu atalgojums tiktu 
pielīdzināts valsts kapitālsabiedrību pado
mes locekļiem. «Jo faktiski viņi dara vienu 
un to pašu darbu,» piebilst Linkaits.

Viņš uzsver, ka Satiksmes ministrija jau 
paredzējusi sešu mēnešu laikā izstrādāt 
jaunus priekšlikumus gan par atbildību 
ostās, gan par to uzraudzības kārtību, pie
lāgojot tās OECD pārvaldības vadlīnijām. 
Pēc priekšlikumu izstrādāšanas paredzēts 
tās izvirzīt Ministru kabinetā, lai panāktu  
grozījumus brīvostu nolikumos. 

Simona Šjadīte,
bnn.lv
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Augstākās tiesas Senāts šī gada 13. februārī ir atzinis, ka Ventspils pilsētas domes deputāti Ģirts Valdis Kristovskis, 
Dace Korna, Aivis Landmanis un Ivars Landmaņis ir pamatoti vērsušies tiesā, uzrādot pārkāpumus Ventspils pilsētas 
pašvaldības darbā. Saskaņā ar šo atzinumu Senāta tiesneši Rudīte Viduša, Dzintra Amerika un Valters Poķis atcēla 
Administratīvās rajona tiesas Liepājas tiesu nama lēmumu par tiesvedības izbeigšanu par minēto deputātu pie-
teikumu par Ventspils pilsētas domes vadības pārkāpumiem, par pašvaldības darbībām, kas prettiesiski ierobežo 
mazākuma deputātu tiesības un pienākumu pārstāvēt ventspilnieku intereses un pilnvērtīgi piedalīties pašvaldības, 
tajā skaitā tās komisiju darbā.  

Kura rokās īsti ir Latvijas tranzīta jomas groži? Viena no personām augstajos amatos ir "Latvijas dzelzceļa" (LDz) 
valdes priekšsēdētājs Edvīns Bērziņš, kura karjeras ceļi bieži vijušies cauri Aivara Lemberga pārvaldībā esošajiem 
uzņēmumiem jau kopš “Latvijas kuģniecības” laikiem. Iespējams, tas nešķitīs nekas pārsteidzošs, jo Lembergs jop-
rojām ir cieši saistīts ar tranzīta jomu Latvijā. Vienlaikus rodas jautājums, vai Bērziņa atrašanās LDz vadošajā amatā 
ir nejauša.

Aizdomas, ka “bijušie kolēģi” nodrošina 
Lembergam ietekmi “Latvijas dzelzceļā”

L 
ai paplašinātu ietekmi tranzīta jomā, Lembergs savu 
kolēģi Bērziņu no “Latvijas kuģniecības”(LK) esot 
bīdījis uz LDz, raksta portāls focus.bb.lv. Atgādināsim, 
ka kādreizējā Latvijas Valsts jūras kuģniecība 2002.
gadā kļuva par publisko akciju sabiedrību un akciju 

izsolē Rīgas Fondu biržā nepilnus 50% no LK pamatkapitā
la iegādājās jau iepriekš privatizētais uzņēmums „Ventspils 
nafta”. Šobrīd vairāk nekā 90% LK pieder koncernam «Vitol”, 
taču ilgus gadus LK notika akcionāru kašķi, kurā par ietek
mi cīnījās  tā saucamā  “Lemberga nometne” un viņa opo
nenti. Pēc tam, kad Satiksmes ministrijas vadība nonāca 
Zaļo un Zemnieku savienības rokās, toreizējais satiksmes 
ministrs Uldis Augulis ar apbrīnojamu ātrumu metās veidot 
sava veida “ZZS astoņkāji”, iebīdot gandrīz visos Satiksmes 
ministrijas pārraudzībā esošajos valsts uzņēmumos zaļzem
niekiem un arī Aivaram Lembergam pietuvinātus cilvēkus. 
Īpaši dāsns viņš bija pret kādreizējiem Ventspils mēra “cīņu 
biedriem” ”Latvijas kuģniecībā”. 

Piemēram,  Edvīns Bērziņš bija LK valdes loceklis un 
Juridiskā departamenta vadītājs, bet tagad vada “Latvijas 

dzelzceļu” un ir arī par “Rail Baltica” projektu atbildīgā 
uzņēmuma “RB Rail” padomes priekšsēdētāja vietnieks. 
“RB Rail” padomē darbojas arī VAS "Latvijas dzelzceļš" 
juridiskās direktores vietniece administratīvajos jautāju
mos Vineta Rudzīte, kura savulaik bija LK Juridiskās daļas 
vadītāja vietniece. Ar LK savulaik bija  saistīs arī Verners 
Lūsis, pret kuru ir aizdomas par izvairīšanos no nodok
ļu nomaksas 48 miljonu eiro apmērā Polijā. Viņš bijis LK 
meitas firmas SIA «LSC Shipmanagement” valdes loceklis 
un savulaik minēts arī  starp A.Lembergam pietuvinātiem 
cilvēkiem. Līdz aizturēšanai Lūsis bija LDz meitasuzņēmu
ma “LDz loģistika” valdes priekšsēdētājs, bet pēc tam tika 
iekārtots siltā vietiņā “LDz Cargo”, par to ik mēnesi no 
valsts uzņēmuma saņemot algu 3 500 eiro apmērā. Kā 
norāda focus.bb.lv, iniciatīva Verneru Lūsi ielikt Ldz loģis
tikā par valdes priekšsēdētāju savulaik nākusi no Bērziņa 
puses. Savukārt raidījums “Nekā personīga” ziņoja, ka 
saskaņā ar neoficiālu avotu pausto, arī uz Lūša palikšanu 
“LDz Cargo" uzstājis tieši Edvīns Bērziņš.

Šobrīd Bērziņš ir arī gan Latvijas Darba devēju konfe

derācijas viceprezidents, gan Latvijas Tirdzniecības un 
rūpniecības kameras padomes loceklis. Tāpat arī Latvijas 
tranzītbiznesa asociācijas valdes loceklis, kur prezidents ir 
Lembergs, raksta focus.bb.lv.

Latvijā tā nav neierasta prakse, ka vieni un tie paši cil
vēki darbojas gan vairāku uzņēmumu valdēs, gan elitārās 
biedrībās, kas spriež par nozares interesēm un ir nozaru 
rupors valdībā. Vienlaikus, visticamāk, izmantojot valsts 
administratīvos resursus, tie īsteno arī personīgās bizne
sa intereses, kļūstot par lobijiem noteiktiem lēmumiem. 
Saprotams, ka šāda apmēra biedrībā sevi pārstāv lielu 
uzņēmumu vadītāji, valdes locekļi, taču rodas jautājums 
par samērīgumu, kas skar uzņēmējdarbības vides konku
rētspēju. 

Augstākās tiesas Senāts atzīst Ventspils 
mazākuma deputātu prasības pamatotību!

M 
ēs, mazākuma deputāti Ģirts Valdis Kristovskis, 
Dace Korna, Aivis un Ivars Landmaņi, ticējām, 
ka tikai šāds, tas ir, taisnīgs un tiesisks varētu 
būt Augstākās tiesas Senāta lēmums! Tagad 
mēs esam gandarīti, jo Senāts ir devis skaidru 

un nepārprotamu uzdevumu rajona tiesai atkārtoti izvērtēt 
Ventspils pilsētas pašvaldības līdzšinējās darba organizācijas 
likumību, proporcionalitātes principa apzinātu ignorēšanu 
virknē pašvaldības veidoto institūciju. Turklāt ir dotas skaid
ras norādes, ka rajona tiesai turpmāk jāņem vērā daudz 
aspektu, kas rajona tiesas 2018. gada 27. decembra lēmumā 
tika atstāti bez ievērības. Savukārt ir noraidīti tie rajona tie
sas apsvērumi, kas akceptēja Ventspils pilsētas pašvaldībā 
kultivēto absurdo pieņēmumu, ka Satversmē noteiktā depu
tātu līdztiesība ir fikcija, ka visam pāri stāv deputāta Aivara 
Lemberga vadītās partija “Latvijai un Ventspilij” deputātu 
vairākumu grupas politiskā griba. 

Ar Augstākās tiesas Senāta lēmumu ir skaidri pateikts, 
ka tas tā nav. Faktiski ir pateikts vispārzināmais, ka ir jāie
vēro demokrātiskas un tiesiskas valsts labas pārvaldības 
un līdztiesības principi Ventspils pilsētas domes darbā, ka 
patvaļai un varas absolūtai uzurpēšanai nav ne tiesiska, ne 
politiska attaisnojuma. 

Un tomēr loģiski rodas jautājums, kā Administratīvā rajo
na tiesa iepriekš varēja tik rupji kļūdīties? Pat gribētos vai
cāt, kāpēc tā ir kļūdījusies? Vai tiešām pirmās instances 
tiesnese Stella Blūma, izskatot deputātu Ģ.V.Kristovska, 
D.Kornas, A.Landmaņa un I.Landmaņa bagātīgi iesnieg
to pierādījumu klāstu, nespēja saskatīt Ventspils pilsētas 
pašvaldības vadības patvaļu, nedemokrātisko un pretsa
biedrisko vadības stilu? Vai tiešām tiesnese neredzēja, 
cik netaisnīgas, kroplīgas un mazākuma deputātu darbību 
prettiesiski ierobežojošas ir Ventspils pilsētas domes darba 
organizācijas formas, kas turklāt ir dārgas, bezjēdzīgi tērē
jot pašvaldības līdzekļus? Tā tiešām, pieklājīgi izsakoties, 
ir mīkla!?

Tomēr, lai kā tas arī nebūtu bijis, tagad redzam, ka tādas 
vērtības kā tiesiskums, taisnīgums un patiesība tiešām ir 
vērtības, ka tās ir svarīgas civilizētā sabiedrībā, ka tās res
pektē, ka tās galu galā uzvar! Protams, tas notiek tikai 
tad, ja uz to strādā profesionāli, mērķtiecīgi un pacietī
gi, kā mēs, četri mazākuma deputāti to darām Ventspilī. 

Arī tāpēc, ka visi tiesneši nav korumpēti, kā to nereti pie
ņemts uzskatīt sabiedrībā.

Tomēr vienlaicīgi mēs apzināmies, ka esam nogājuši 
tikai kādu daļu līdz pilnīgam tiesu instanču atzinumam, kas 
ar visiem “zieģeļiem” apliecinās Ventspils pilsētas vadības 
pārkāpumus, autoritārā, prettiesiskā un bezkaunīgā pārval
des režīma pretdemokrātisko būtību. Visas pazīmes rāda, 
ka esošā pilsētas vadība stūrgalvīgi turpinās ignorēt šo 
Augstākās tiesas Senāta lēmumu, līdzīgi kā Augstākās tie
sas Administratīvo lietu departamenta tiesnešu kopsēdes 
atzinumus, kas par Ventspils pilsētas domes pārkāpumiem 
tika pieņemti 2018. gada 27. novembrī.

Tagad minētās augstākās tiesu instances, kuru lēmumi 
nav pārsūdzami, ir skaidri un gaiši pateikušas, ka propor
cionalitātes princips ir jāievēro, veidojot komisiju sastā
vus, ka pašvaldības resursi, tajā skaitā pašvaldības inter
neta portāls un apmaksātie mediji ir proporcionāli lietoja
mi kā vairākuma, tā arī mazākuma deputātiem, ka visiem 
deputātiem ir līdzvērtīga piekļuve pašvaldības rīcībā esošai 
informācijai! Tas ir pateikts skaidri un nepārprotami. Tomēr 
Ventspils pilsētas dome neko no tā joprojām neievēro. Tā 
aizbildinās, ka Augstākās tiesas instances šīs lietas ir nosū
tījušas uz rajona tiesu skatīt pēc būtības, ka iztiesāšanas 
process nav pabeigts.

Diemžēl tā ir ļoti tuvredzīga Ventspils pilsētas domes 
politika. Pat vēl vairāk – tikai pastiprina tās vainu un izgais
mo tās prettiesisko dabu, akcentē tās pretošanos tiesis
kā valstī noteiktai kārtībai valsts pārvaldē. Ir jāuzsver, ka 
Ventspils pilsētas dome nav privāts uzņēmums, kas šādas 
tādas lietas var arī dažkārt nesaprast. Ventspils pilsētas 
pašvaldība ir valsts pārvaldes sastāvdaļa, tāpēc tai tiesu 
instanču lēmumi ir nekavējoties jāpiemēro savā darbībā 
jau tajā apjomā, ko Augstākā tiesa nepārprotami nostip
rinājusi, pasludinājusi par nepārsūdzamu. Tātad ir skaidrs, 
ka šiem trim iepriekš minētajiem atzinumiem rajona tiesa 
vēlreiz nevarēs kāpt pāri, lai kā uz to cerētu Ventspils pil
sētas domes vadība.

Mēs, mazākuma deputāti Ģirts Valdis Kristovskis, Dace 
Korna, Aivis Landmanis un Ivars Landmanis, esam aici
nājuši Ventspils pilsētas domes vadību rīkoties, respektēt 
AT lēmumus. Ventspils pilsētas domes vadība arī šo mūsu 
aicinājumu, kā daudzus citus, ir rakstiski noraidījusi. Mēs 

esam daudzkārt aicinājuši Ventspils pilsētas domes vadību 
ievērot demokrātijas un tiesiskas valsts labas pārvaldības 
principus, respektēt mazākuma deputātu tiesības pilnvērtī
gi piedalīties pašvaldības darbā. Diemžēl Ventspils pilsētas 
dome mūsu aicinājumus ir atstājusi bez ievērības. 

Mūsuprāt tā ir tuvredzīga rīcība. Iespējams, tāpēc, 
ka Ventspils pilsētas pašvaldības prettiesiskais režīms ir 
sasniedzis tik bezcerīgi zemu degradācijas pakāpi, ka vairs 
pat nemēģina, nespēj savā darbībā ieviest kādas jau
nas vēsmas, paskatīties uz valsti un sabiedrību pozitīvi, 
nespēj parādīt vēlmi laboties. Tas ir žēl. Taču tādā gadīju
mā mums, sabiedrības demokrātiskajai daļai, ir pienākums 
turpināt centienus tiekties un veidot labāku valsti un labā
ku Ventspili. 

Ģirts Valdis Kristovskis,
Ventspils pilsētas domes deputāts
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Skolām ļaus pieņemt  
lēmumu pašām
Pašvaldībām līdz septembrim jāsagata
vo savs redzējums par skolu tīkla attīstī
bu un jāizšķiras, kuras izglītības iestādes 
strādās kā vidusskolas vai ģimnāzijas, 
bet kuras reorganizēs par pamatskolām. 
Varētu tikt izstrādāti arī skolu kvalitātes 
kritēriji, vienlaikus neizslēdzot iespēju 
pārskatīt arī kvantitatīvos kritērijus.

Minimālo pensiju cels  
līdz 94 eiro
Minimālo pensiju iecerēts palielināt līdz 
94 eiro, sākot no 2020. gada. Arī šogad 
plānota pensiju indeksācija, taču tā 
būs plašāka un lielākie ieguvēji būs 
tie pensionāri, kuru darba stāžs ir virs 
45 gadiem. Pensionāri arī saņems pie
maksas par nostrādātajiem gadiem līdz 
1995. gada beigām.

Par prezidenta kandidātu 
vienosies aprīlī
Valdošās koalīcijas partijas kopīgi vie
nosies par vienu iespējamo kandidā
tu Valsts prezidenta vēlēšanās līdz 15. 
aprīlim. Politiķi pagaidām tikai vieno
jušies par kritērijiem, kādiem jāatbilst 
prezidenta amata kandidātiem. Līdz šim 
starp koalīcijas partneriem izskanējusi 
tikai Eiropas Savienības (ES) Tiesas ties
neša Egila Levita kandidatūra.

Reģionālie autoceļi  
katastrofālā stāvoklī
Valsts autoceļu tīklā 64% autoceļu ir 
labā un teicamā tehniskā stāvoklī, taču 
nepilni 26% ir sliktā stāvoklī, un tikai 
10% – apmierinoši. Uz valsts reģionā
lajiem autoceļiem ar asfalta vai grants 
segumu sliktā stāvoklī ir 43% un 46% 
ceļu, tāda pati aina ir arī attiecībā uz 
valsts vietējiem autoceļiem. 25 gadu 
laikā izveidojies neizdarīto darbu defi
cīts 4 mljrd. eiro apmērā.

ZZS atstātā mantojuma dēļ 
budžeta izmaksas augs
Salīdzinot ar Māra Kučinska (ZZS) vadī
tās valdības budžeta plāna projektu 
2019. gadam, jaunais budžeta projekts 
paredz lielākus izdevumus: tēriņi augs 
par 400 mlj. eiro, papildu 28,5 mlj. eiro 
novirzīs dažiem prioritārajiem pasāku
miem. Budžeta deficīts 2019. gadā tiek 
plānots 0,5% no IKP. Vēl budžeta pro
jekts jāsaskaņo ar Eiropas Komisiju.

Divu grozu sistēmu likvidēs, 
revidēs nodokļus
Veselības ministrija piedāvā veikt izmai
ņas Veselības finansēšanas likumā, lik
vidējot divu grozu sistēmu. Ministre Ilze 
Viņķele uzskata, ka ar divu grozu sistēmu 
uztur 600 tūkst. vispārējā nodokļu režī
mā strādājošos, lai gan nodarbināto val
stī kopumā ir 1 mlj. Pēc finanšu ministra 
Jāņa Reira domām, šāds rosinājums mudi
na valdību ieviest izmaiņas nodokļos ātrāk 
par 2021. gadu. Viņaprāt, situāciju varētu 
risināt, ja tiktu samazināts nodokļu režīmu 
skaits – tādu patlaban ir septiņi.

“Danske Bank” slēdz  
biznesu Baltijā
Dānijas banka “Danske Bank” pār
trauks darbību Baltijā. Lēmums pie
ņemts dažas stundas pēc tam, kad 
Igaunijas finanšu uzraudzības institūci
ja deva rīkojumu slēgt “Danske Bank” 
filiāli Igaunijā tajā notikušās liela mēro
ga naudas atmazgāšanas dēļ. Lēsts, ka 
laikā no 2007. līdz 2015. gadam caur 
“Danske Bank” Igaunijas filiāli atmazgā
ti miljardiem eiro.

Konkursa  kārtībā aicina darbā
TRANSPORTA STRĀDNIEKUS 
Prasības kandidātam:
• Vidējā izglītība;
• Autovadītāju tiesības B kategorijai;
• Par priekšrocību tiks uzskatīts:
   • Darba pieredze ar ostas tehniku;
   • Traktortehnikas tiesības C kategorijai;
   • Darba pieredze vilcienu sastādītāja 
un DŠK operatora amatos.
Maiņas darbs, stundas likme 4,10 EUR.

CV  un pieteikumus sūtīt  
„Personāla daļai”pa pastu Ventspils, 

Dzintaru 22, vai epastu:  
personals@vto.lv

kritērijam par iedzīvotāju skaitu neatbilda jau 
39 no 110 novadiem, divas republikas pilsē
tas, bet kritērijiem atbilstoša attīstības centra 
nav 52 novados. Tāpat Latvijā vēl joprojām ir 
daudz novadu pašvaldības, kurām ir nepietie
kami nodokļu ieņēmumi efektīvas pārvaldes 
īstenošanai un iedzīvotājiem nepieciešamo 
publisko pakalpojumu nodrošināšanai. 

Vēl iepriekšējās valdības laikā tika izstrā
dāti ATR iespējamie varianti – viens  no tiem 
paredzēja 49 novadu un deviņu republikas 
pilsētu administratīvā iedalījuma modeli, bet 
kā otru variantu VARAM  piedāvāja sākot
nēji 29 sadarbības teritoriju izveidošanu ap 
nacionālās un reģionālās nozīmes attīstības 
centriem, kur pašvaldībām būtu iespēja brīv
prātīgi pievienoties. Vēl bijusi iecere izveidot 
16 apriņķus, kuru centrs būtu kāda no nozī
mīgākajām pilsētām vai novadiem. Savukārt 
Juris Pūce īsi pirms Krišjāņa Kariņa valdības 
apstiprināšanas izteicās: “Optimālais līmenis 
būtu virzīties uz attīstības centru sistēmu, kas 

Administratīvi teritoriālā reforma.  
Iespējams, likvidēs republikas pilsētu statusu

būtu «21+9» modelis. Vienlaikus skaidrs, ka 
sevišķi vajadzēs pievērsties Pierīgas pašval
dībām, jo to ekonomiskā situācija un iedzī
votāju skaits ir pašpietiekams.” Lai nu kā, 
bet ATR īstenošana līdz 2021.gadam kā prio
ritāte iezīmēta arī Krišjāņa Kariņa valdības 
deklarācijā.

Jau šodien ir skaidrs, ka reforma nebūs 
lēts prieks – saskaņā ar Jura Pūces intervijā 
LTV raidījumam “De facto”  teikto,  tā varē
tu izmaksāt 1% no iekšzemes kopproduk
ta. Vislielākie reformas tēriņi būšot saistīti 
ar investīciju projektiem – pašvaldības sti
mulēs apvienoties, piešķirot naudu, piemē
ram, kāda ceļa remontam vai jaunajai būvei. 
Visticamāk, šādi pasākumi  arī veidos lielā
ko daļu no reformas izmaksām, kuras tiek 
lēstas aptuveni 300 miljonu eiro apmērā. 
Patlaban zināms, ka reformas iesākšanai 
nepieciešami 800 000 eiro, no kuriem 500 
000 jau atrasti pašas ministrijas budžetā. Šie 
līdzekļi tiks izlietoti papildu darbinieku algo
šanai, pētījumu datu atjaunošanai, tikšanās 
ar iedzīvotājiem organizēšanai katrā novadā. 

Paredzams, ka 220 000 eiro tiks tērēti infor
matīvajam telefonam un novadu iedzīvotāju 
informēšanai.

Patlaban koalīciju veidojošo partiju dis
kusijai par reformas sagatavošanas jautāju
miem un efektīvākai tās norisei vides aizsar
dzības un reģionālās attīstības ministra Jura 
Pūces vadībā ir izveidota Attīstības komite
ja. Komitejas locekļi ir viens līdz divi pār
stāvji no katras koalīciju veidojošās Saeimas 
frakcijas.

Konsultācijas par administratīvi teritoriālo 
reformu atbilstoši Eiropas vietējo pašvaldību 
hartai paredzēts veikt no jūnija līdz septem
brim, bet ārējo ekspertu piesaistīšana refor
mas modeļa izveidošanai plānota no šī gada 
aprīļa līdz septembrim.

VARAM paredz, ka konceptuāla vienoša
nās par reformas pabeigšanas pamatprin
cipiem notiks šī gada februārī un likumpro
jekts par reformas pabeigšanu valdībā tiks 
iesniegts līdz 28. februārim. Likumprojekta 
pieņemšana Saeimā būtu jānodrošina līdz 1. 
jūnijam. 

Ilgi diskutēts un spriests, vai maz ir kāda jēga un cik liela tā ir no pulksteņa grozīšanas pavasaros un rudeņos, lai pārietu uz tā 
saukto vasaras un ziemas laiku. Šai kārtībai nav īpaši ilga vēsture, jau ilgāku laiku arvien vairāk cilvēku un valstis vēlas šo bezjē-
dzīgo sistēmu likvidēt. Beidzot ir zināms, kad tas notiks. Sākot ar 2021. gadu mēs visi Eiropas Savienībā dzīvosim vasaras laikā uz 
palikšanu! Bet kādus argumentus šīs kārtības atcelšanai un noteikšanai par dzīvi vasaras laikā saka konkrētas tautsaimniecības 
nozares, lasiet šajā apkopojumā. Uzzināsiet ne mazums interesantu faktu, kas dažam var likt arī izbrīnā saraukt pieri vai, tieši 
otrādi, izraisīt neviltotu smaidu.

AS “MECHPORT” aicina darbā: 
 Metinātājus
- Prasības kandidātam:  
profesionālā vai vidējā speciālā izglītība, darba pieredze.
-Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba rezultātiem, sociālās 
garantijas, summēto darba laiku, samaksa no 4.00 EUR/h.
 Atslēdzniekus 
Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā izglītība, vēlama darba 
pieredze. 
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba rezultātiem, sociālās 
garantijas, summēto darba laiku, samaksa no 3.40 EUR/h.
 Palīgstrādniekus nekvalificētu darbu veikšanai
Prasības kandidātam: izglītība - vidējā vai pamatizglītība.
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba rezultātiem, sociālās 
garantijas, summēto darba laiku, samaksa no 3.40 EUR/h.

CV sūtīt uz e-pastu mechport@mechport.lv līdz 31.03.2019.

Dzīvosim tikai vasaras laikā!

V 
ispirms ievadam Latvijas pie
ņemtā pozīcija. Par gala lēmu
mu atbildīgā Ekonomikas minis
trija nupat publiskotajā ziņoju
mā norāda, ka kopumā atbalsta 

atteikšanos no sezonālās laika maiņas, un 
pēc jaunās Eiropas Komisijas (EK) direktīvas 
pieņemšanas gatava pāriet uz vasaras laiku, 
tajā paliekot pastāvīgi. Ministrijas ierēd
ņi secinājuši, ka kopumā pāreja uz vasaras 
laiku un atpakaļ nerada ievērojamu ietek
mi uz tautsaimniecību, bet, ņemot vērā ES 
iekšējā tirgus darbības principus, ir būtiski 
nodrošināt, lai visas ES dalībvalstis rīkotos 
vienādi attiecībā uz pāreju uz vasaras laiku 
un atpakaļ. 

Piemēram, enerģētikas un transporta 
nozarē pēc nozares speciālistu sniegtajām 
ziņām ietekme pārejai uz vasaras laiku ir 
nebūtiska, taču ir vērojama enerģijas eko
nomija. Kaut individuāli privātpersonas jūt 
izdevumu par elektroenerģiju samazināša
nos vasaras laika periodā, valstiskā mērogā 
šis ietaupījums esot nebūtisks.

Veselības nozares pārstāvji norādījuši, ka 
papildu gaisma pēcpusdienās veicina gan 
psiholoģisko veselību, gan fizisko veselību 
– D vitamīna sintēze, kā arī garākas gaišās 
vakara stundas palielina iespēju iedzīvotā
jiem nodarboties ar dažādām fiziskajām akti
vitātēm svaigā gaisā. Vienlaikus tiek norādīts, 

ka atsevišķiem cilvēkiem laika maiņa rada 
disbalansu fizioloģiskajā diennakts ritmā un 
var izraisīt miega traucējumus, kam savukārt 
ir ietekme uz uzmanību un modrību, jūtīgāk 
laika maiņa ietekmē cilvēkus ar psihiskās 
veselības traucējumiem.

Komercdarbībā vasaras laika periodā vēro
jams neliels elektroenerģijas patēriņa ietau
pījums. Kā teikts ziņojumā, “atsevišķām 
nozarēm pāreja uz vasaras laiku sniedz pozi
tīvu pienesumu, piemēram, tūrisma nozarei, 
kurā var tikt pagarināts laiks atsevišķu pakal
pojumu sniegšanai, jo dienas gaišajā laikā 
vērojams cilvēku aktivitāšu pieaugums ārpus 
telpām”.

Ja iepriekšējās nozares ir izdarījušas daudz
maz saprotamus un jēgpilnus secinājumus, 
būvniecības nozares kopsavilkums izklau
sās tiešām kā burtiski uztverts skaidrojums 
par astronomisku, nevis abstraktu ziemas un 
vasaras laika traktējumu: “Vasaras laikam ir 
pozitīva ietekme – ņemot vērā salīdzinoši īso 
būvniecības sezonu Latvijā, pāreja uz vasaras 
laiku pozitīvi ietekmē darba ražīgumu un ļauj 
darbus organizēt divās maiņās. Vienlaikus 
komersanti norādījuši, ka, atceļot pāreju uz 
vasaras laiku, var sadārdzināties būvniecības 
izmaksas.” Sapratāt?

Bet ko par to saka lauksaimnieki? 
Lauksaimniecībā darbība ir izteikti sezo
nāla, un laikam, kuru var lietderīgi izman

tot darba veikšanai ārpus telpām, ir būtis
ka nozīme. Vasaras sezonā, sevišķi karstā 
laikā, auksaimnieki var sākt darbu agrāk, 
kad temperatūra ir relatīvi zemāka nekā 
dienas vidū. Savukārt putnkopībā un piena 
lopkopībā laika pāreja nedaudz negatīvi, 
bet tomēr ietekmē produktivitāti, jo laika 
nobīde, periodiski pārejot uz atšķirīgiem lai
kiem gada laikā, radot adaptācijas grūtības 
dzīvniekiem.

Tomēr līdz EK gala lēmuma pieņemšanai 
visās ES dalībvalstīs pavasarī notiks pāreja uz 
vasaras laiku un rudenī pulksteņa rādītāji tiks 
griezti atpakaļ. Šogad Latvijā pāreja uz vasa
ras laiku notiks 31. martā.

Un kā domājiet jūs, ventspilnieki? Vajag 
vai nevajag atcelt esošo kārtību? Daudzi no 
jums atceras vēl tos laikus, kad šādas kārtības 
nemaz nebija. Latvijā to ieviesa tikai 1981. 
gadā. Pasaulē ideja par šādu sistēmu radās 
krietni agrāk – 18. gadsimta beigās, kad 
1784. gadā Bendžamins Frenklins, toreizējais 
ASV sūtnis Francijā, uzrakstīja eseju “Par pār
eju uz vasaras laiku”. 

Mūsdienās pāreju uz vasaras laiku arvien 
praktizē 76 pasaules valstis, bet ne visās tas 
notiek vienlaicīgi. 10 valstīs pāreja notiek 
atšķirīgi, bet vairākumā jeb 128 valstīs tāda 
jēdziena kā pāreja uz vasaras un ziemas 
laiku nemaz neeksistē. Drīz tāda nebūs arī 
Latvijā. 



Nr.  7 (99)  2019.  gada 22.  februār is Aktuāli  /  5

 turpinājums no 1. lpp.

Ventspils vieglatlētiem  
piecas zelta medaļas

Latvijas čempionātā vieglatlētikā tel
pās tāllēkšanā Lauma Grīva uzvarēja ar 
6,35 m, bet māsai Mārai sudrabs (6,26 
m). Divas zelta medaļas izcīnīja sprinte
ris Jānis Leitis, kurš uzvarēja 200 m un 
400 m distancēs. Divas zelta medaļas arī 
kārtlēkšanā – vīriešiem uzvarēja Mareks 
Ārents (5,40 m), bet sievietēm – Ildze 
Bortaščenoka (4,00 m). Viņiem attiecīgi 
jau 18. un 14. Latvijas čempionu tituls!

Pašmāju čempionātā  
sešas medaļas

Ventspilī aizvadītajā Latvijas atklātajā 
čempionātā pašmāju loka šāvēji izcīnī
ja vienu zelta, četras sudraba un vienu 
bronzas medaļu, bet komandu ieskai
tē uzvarēja. Olimpiskā loka klasē sud
rabs Dāvim Blāzem. Kompaktloka klasē 
par Latvijas čempionu kļuva Sergejs 
Meļeškevičs, Viktoram Avsjukam un 
Janetai Grīnvaldei sudrabs, bet Sofijai 
Grušinai – bronza.

Ielaiž vārtus un zaudē 
Liepājā

Negaidītu zaudējumu Junioru attīs
tības hokeja līgas (JAHL) spēlē piedzī
voja Ventspils HK “VENTA 2002”, kas 
viesos ar 3:5 piekāpās Liepājas SSS. 
Vēl 3. perioda beigās ventspilnieki bija 
tuvu tam, lai panāktu neizšķirtu, taču 
mača galotnē vārtus guva liepājnieki. 
“VENTA 2002” tagad apaliek no līderiem 
“Dinaburgas” jau par 7 punktiem.

Tukšā arī Rīgā
VK “Ventspils” volejbolisti piedzīvo

juši otro smago zaudējumu pēc kār
tas Latvijas Nacionālās 1.līgas spē
lēs, šoreiz viesos ar 03 zaudējot Rīgas 
Volejbola skolai. Kopvērtējumā čempio
ni VK “Ventspils” ar 20 punktiem atkrita 
uz 4. pozīciju.

Ventspilnieks vadīs U-19 
izlasi

Latvijas U19 meiteņu basketbola 
izlases galvenā trenera amatā apstip
rināts Ventspils sporta skolas “Spars” 
treneris Matīss Graudiņš. Tagad viņam 
būs jāvada U19 izlase Pasaules kausa 
finālturnīrā.

VeA sagrauj līderus
Negaidīti pārliecinošu uzvaru Latvijas 

Telpu futbola čempionāta 1.līgas spēlē 
svinēja Ventspils Augstskolas (VeA) 
komanda, kas savā laukumā ar 8:3 
apspēlēja līderus FK “Tukums 2000”/
TSS. Ar trīs vārtiem jeb “hattrick” izcēlās 
Aleksejs Soleičuks, divas reizes precīzs 
bija Dmitrijs Kovaļovs. VeA rietumu kon
ferences kopvērtējumā ar 18 punktiem 
pakāpās uz 3. pozīciju

Kapitulē Krievijas klubam
Pārbaudes spēlē savā otrajā treniņ

nometnē Spānijā FK “Ventspils” ar 0:3 
kapitulēja spēcīgajam Krievijas klu
bam “Rostov”. Visus trīs vārtus Krievijas 
klubs guva spēles otrajā puslaikā, turklāt 
mača gaitā ventspilnieki nerealizēja 11 
m soda sitienu.

Novada hokejisti tuvu 
čempionu titulam

Ventspils atklātās hokeja līgas (VAHL) 
trešajā posmā uzvaru svinēja “Kurekss” 
hokejisti, taču kopvērtējuma galvgalī 
joprojām pārliecinošā vadībā ir Ventspils 
novada otrā komanda, kurai šajā posmā 
2. vieta. Finālā šo komandu duelī 
“Kurekss” uzvarēja ar 2:1. Novada hoke
jistiem pirms pēdējā posma 5 punktu 
pārsvars.

SPORTA ZIŅAS

“konkurēt” tikai Liepāja un Talsi, taču arī tas 
ir ļoti tālu – Liepājā reģistrēti tikai 26 pārkā
pumi, bet Talsos – 16.

Viszemākais noziedzības līmenis un strau
jākais tā samazinājums, kā arī mazākais 
noziegumu skaits ir Valmierā, kurā valda 
arī zemākais bezdarba līmenis valstī līdzās 
Rīgai. Valmierā pērn reģistrēti tikai 396 

Ventspilī pērn būtiski pieaudzis noziedzības līmenis

Ziemas nogalē ne viena vien daiļā dzi-
muma pārstāve un arī pietiekami daudz 
kungu, raugoties spogulī, izmisīgi prāto, 
kā tikt galā ar ziemas laikā uzēsto  “rie-
pu”. Var, protams, un arī vajag nodoties 
fiziskām aktivitātēm, taču var arī biežāk 
kā citkārt nodoties mājas uzkopšanas 
darbiem. Šīs nodarbes īpašu prieku un 
baudu nesniedz, toties var sadedzināt 
kalorijas ne sliktāk kā ar sporta trenažie-
ri. "Ventspilnieks.lv" pēta, cik kalorijas 
“apēd” paši vienkāršākie mājas darbi.

Aizvadītajās brīvdienās vairākos Ventspils 
novada ciemos bija sastopami daudzi desmiti  
Mārtiņbērnu, čigānu, miežvilku, budēļu, 
pelnu āžu, vastslāvju un citās maskās tērptu 
stāvu. Tie bija XX Starptautiskā masku tra-
dīciju festivāla dalībnieki, kas pārstāvēja 22 
masku grupas no Latvijas un  ārvalstīm. 

noziegumi jeb teju tikai viens noziegums 
vidēji dienā. Gada laikā noziegumu skaits 
samazinājies par nepilnu simtu – 2017. gadā 
reģistrēti 488 noziegumi. Aiz Valmieras vis
mazāk noziegumu pērn reģistrēti Jēkabpilī, 
Rēzeknē un Jūrmalā. Visvairāk noziegumu 
veikti Rīgā, kur pagājušajā gadā reģistrēti 
19 413 noziegumi, taču tas ir par 282 mazāk 
nekā pirms gada. 

Turklāt pagājušajā gadā valstī kopumā 

noziegumu skaits turpināja samazināties 
– kopumā reģistrēti 43 260 noziegumi. To 
skaits salīdzinājumā ar 2017.gadu sama
zinājies par teju tūkstoti, un noziedzības 
līmenis uz 10 000 iedzīvotāju bija 225,3 
noziegumi. Turklāt pērn reģistrēts vēstu
rē zemākais noziedzības līmenis. Visā val
stī nedaudz pieaudzis smagu noziegumu 
skaits, kā arī tieši jauniešu noziedzības 
līmenis. 

Gribat novājēt? Tīriet māju!

Tikai 10 minūšu laikā sadegs:
30 kcal – nomizojot dārzeņus ar nazi
50 kcal – pēc maltītes 
nomazgājot traukus ar rokām
70 kcal – uzmazgājot grīdu 
ar slotai uzliktu lupatu
120 kcal – ja grīdu mazgā bez slotas
120 kcal – nomazgājot 
flīzes vannasistabā
110 kcal – izberžot vannu un 
izlietni līdz spīdumam
60–80 kcal – noslaukot 
putekļus no mēbelēm
60 kcal – iztīrot paklājus un 
mīkstās mēbeles ar putekļsūcēju
35 kcal – apmainot gultasveļu 
un saklājot divguļamo gultu
60 kcal – ar rokām izmazgājot 
zeķbikses un apakšveļu
110 kcal – ar rokām izmazgājot  
aizkarus

S 
liktā ziņa ir – ja cilvēce tuvākajos 
gados nepārstās pieņemties svarā, 
pienāks laiks, kad ne diētas, ne 
ekoloģiski tīri produkti nepalīdzēs 
atbrīvoties no liekajiem kilogra

miem, kurus Homo sapiens uzkrājis evo
lūcijas procesā. Pašreizējā cilvēku paaudze 
ir pakļauta tādām pašām izmaiņām, kas 
notika pirms 200 gadiem, kad eiropiešu 
augums palielinājās par 30 centimetriem. 
Atšķirība tikai tā, ka tagad palielinās apjo
mi: 1980. gadā vīrieša vidējais svars bija 
73,7, bet sievietes – 62,2 kilogrami, bet 21. 
gadsimta sākumā šie skaitļi jau bija 81,6 un 
68,8 kilogrami. 

Parasti evolūcija ir lēns process, un orga
nismā notiek nebūtiskas pārmaiņas. Taču 
tagad pāris paaudžu laikā cilvēce tik būtis
ki izmainījusi apkārtējo vidi, ka šī darbība 
izraisījusi arī izmaiņas organisma vielmaiņas 
procesā, kas tūkstošiem gadu bija orientē
ta cīņai ar badu. Mēs neapturami pieņema
mies svarā ne tikai no augstas kaloritātes 
produktu pārbagātības. Liekie kilogrami ir 
arī mazkustīgā dzīvesveida sekas. Jo kāpēc 
gan kustēties pašiem, ja ir ērts auto un 
dažāda sadzīves un visāda citāda tehnika, 
kas daudzus darbus padara mūsu vietā.

Tāpēc nevajag sevi žēlot un grūtsirdī
gi nopūsties, kad nākas pievērsties mājas 
darbiem.

Īpaši laba novājēšanas procesam ir lielā 
veļas diena un ģenerālā tīrīšana, jo tikai pēc 
20 minūšu ilgas darbošanās muskuļi uzņem 
darba jaudu un sāk sadedzināt maksimālu 
daudzumu tauku konkrētā laika vienībā. Ja 
gribas sadedzināt iespējami vairāk kalori
ju, mazgāšanas un uzkopšanas entuziasms 
jāuztur vismaz vienu, bet vēl labāk – divas 

vai pat trīs stundas. Turklāt ieteicams visus 
darbus darīt normālā tempā ritmiskas mūzi
kas pavadībā. Trīs minūšu ilga grīdas maz
gāšana, pēc kuras sekos 10 minūšu atpūtas 
pauze, nekādu labumu nedos.

Kad nogurusi pēc visiem šiem varoņdar
biem iesiet dušā, izmazgāsiet matus (–20 
kcal) un izžāvēsiet matus ar fēnu (–30 kcal), 
varat ar lepnumu uzskatīt, ka diena nav 
nodzīvota velti.

Bet, ja pēc tam gribas sevi par pašaizlie
dzību un neatlaidību palutināt ar kaut ko 
saldu un garšīgu – stop! Ļaujoties kārdināju
mam, lielo tīrīšanu un mazgāšanu vajadzēs 
sākt no gala. 

Gabaliņš tortes (370 kcal) – stundu ilgs 
nepārtraukts darbs ar putekļsūcēju vai 
35 minūtes ilga vannas tīrīšana, vai stundu 
un 15 minūtes ilgs ātrs gājiens (uz veikalu, 
bērnudārzu, ķīmisko tīrītavu...).

Porcija saldējuma (280 kcal) – 55 minū
tes ilga trauku mazgāšana ar rokām vai 
25 minūtes ilga biezo aizkaru mazgāšana.

Neliela šokolādes tāfelīte (400 kcal) – 
viena stunda nepārtrauktas putekļu slaucī

šanas vai 40 minūtes ilga grīdas mazgāšana 
tupus ar rokām. Jums to vajag? 

Svinēti Masku svētki un Meteņi

Sestdien atrādījušies pagastos un izrunājušies 
par maskošanos kā vienu no interesantākajām 
tradicionālās kultūras izpausmēm, noslēguma 
konferencei seno tradīciju kopēji svētdien pul
cējās Tārgales pamatskolā. No turienes visi raibā 
gājienā devās uz Tārgales centrā nesen atklā
to Lībiešu zvejnieku sētu, lai kopīgi izpriecā
tos Meteņu atzīmēšanā, kas simbolizē pavasara 
sākuma tuvošanos. 
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Papildu tam arī klaušas – katru otro nedēļu uz muižu jāsūta 
strādnieks ar zirgu,” Guntis pasmaida par toreizējo nodevu 
šķietami dīvaino sortimentu, vienlaikus pieļaujot, ka to izpil
de prasījusi smagu darbu, jo iztikas un siltuma taču vajadzējis 
arī pašu ģimenei. 

NEATKARĪBA KĀ DZĪVES VĒRTĪBA 
“Tā daudzie “Lāču” saimnieki noturējušies cauri gadu sim

tiem, paliekot uzticīgi savai zemīteibarotājai. Nemēģinot no 
tās aiziet arī vēlāk, liesajos kolhoza laikos. Vectēvs toreiz bijis 
lauku brigādes brigadieris, piepratis bitenieka un galdnieka 
amatus, bijis muzikāls ka vairākums suitu, pat atstiepis uz 
māju un spēlējis kaut kur sadabūtas ērģeles. Zinot vai tikai 
nojaušot, kā senči pie šīs zemes ir turējušies, grēcīga šķitusi 
pat doma par tās pārdošanu, kaut daudzi pēc īpašumu atgū
šanas  tā tika darījuši, vēlāk meklējot laimi kalpu darbos ārze
mēs,” tagadējais šīs zemes saimnieks necenšas tēlot patriotu, 
viņam svarīgi savos uzskatos un rīcībā būt neatkarīgam. Līdz 
šim, smagi un daudz strādājot, tas ir izdevies.

“Man toreiz bija tikai septiņpadsmit gadu. Tēvs un vec
tēvs izlēma, ka uz sešiem hektāriem aramzemes ar labību un 
lopiem pie pārticības netiksim, jāmēģina specializēties gald
niecībā, jo atgūts tika arī mežs. Amatnieka ķēriens viņiem 
abiem asinīs, tēvam arī šofera specialitāte un pieredze darbā 
ar betonu. Es biju izmācījies par metālvirpotāju, bet ātri vien 
pārliecinājos, ka īstais materiāls, ar kuru man patīk strādāt, 
ir koks,” Guntis stāsta, ka pirmām kārtām vajadzējis savest 
kārtībā 1939. gadā celto, toreiz par “Straumēniem” nosauk
to   māju, aprīkot galdnieku darbnīcu, sagādāt nepieciešamos 
agregātus un instrumentus.   

UZ JŪRKALNI PĒC ĪSTAS MANTAS
“Sākām ar karotēm, svečturiem, gaļas dēlīšiem un mīklas 

ruļļiem, virpotām cibām un bērnu rotaļlietām, suvenīriem no 
īsta koka un māzeriem, ķeblīšiem un plauktiem – visu, kas 
katrā ģimenē un saimniecībā vajadzīgs un ko pircēji toreiz 
varēja atļauties. Dundagā dzimusī sieva Ilona atklājās ne vien 
kā daiļamatniece – jostu un prievīšu audēja, bet arī labs palīgs 
galdniecības smalkumos ar iniciatīvu dizaina jomā. Ar gadiem 
par palīgiem kļuvušas arī meitas Antra un Paula, kurām, tāpat 
kā viņu mammai, ir drosme izpausties arī suitu pašdarbībā. 
Mūzika patīk visām, bet koklētāju ansambli no Niedoliņiem 
izveidot laikam gan neizdosies – meitenēm ir pārāk daudz 
citu iespēju un vilinājumu,” Guntis saprotoši pasmaida.  

 “Ar savu produkciju reklamējamies minimāli, var pat teikt 
– oficiāli nemaz, pasūtītāji nāk, iepriekšējo pircēju iedrošināti:  
Jūrkalnē var dabūt īstu mantu,” Guntis par to runā kā par kaut 
ko pašsaprotamu, jo citādi strādāt uzskata zem amatnieka 
goda. Kā vēl vienu bonusu meistars nosauc  iespēju pie viņa 
pasūtīt nestandarta mēbeles, kas īpaši svarīgi lauku ļaudīm. 

SAVĀDĀKS UN STABILS     
“Sākotnēji nācās turēt kādu mājlopu, vākt sienu, pašu patē

riņam cepām maizīti, bet man tie nebija sirdsdarbi; tur vietu 
uz palikšanu jau bija ieņēmusi galdniecība,” Guntis atzīst, ka 
krīze ar pieprasījuma kritumu skārusi arī  “Straumēnus”.                                  

“Saprotot, ka vairākums  cilvēku vairs nevar atļauties cēlko
ka mēbeles, sākām tās gatavot no zariem – krēslus, ķeblīšus, 
mazus galdiņus, kādu īpatnēju plauktu grāmatām vai virtu
vei. Kā plusus pircējam var minēt, ka katrs no tiem bija maz
liet savādākā izskatā – gandrīz vai vārdus tiem gribējās dot!  – 
jo četrus pilnīgi vienādus zarus ķebļa kājām atrast nemaz nav 
iespējams, un to arī necentos darīt. Toties tie iznāca stabili un 
gandrīz vai mūžīgi, jo nevienu līdz šim remontēt nav nācies. 
Tādi kalpo arī manā mājā un ir pasūtāmi joprojām, ja cilvēks 
savā dzīves vietā grib justies patiešām stabili.” 

KRĀJ PATS, DALA CITIEM
Atklāti sakot, Gunti ir vieglāk iedomāties uz tāda zaraiņa 

īsai atpūtai piesēdušu, nevis mīkstā zvilnī atlaidušos. Jo viņš 
nešķiro darba un izejamās dienas, kad apsolītajā  termiņā 
jāpaveic pasūtījums, jāpārbauda praksē kāda jauna ideja vai 
jāapmeklē seminārs zināšanu papildināšanai. Pēdējos gados 
viņš arī pats tādas sakrājis kokļu būvē  un mazliet arī muzicē
šanā, tātad zināšanas ne tikai vāc, bet ar tām arī dalās, pie
mēram, kokles spēles vakaros, kas tiek organizēti Ventspils 
Galvenajā bibliotēkā, Jūrkalnē, Alsungā vai citviet. 

“Parasti neatsaku, jo līdz šim kolēģi arī man nekad nav lie
guši padomu amata smalkumos, bet citi bijuši bezgala pacie
tīgi, atklājot kokles strinkšķināšanas  pamatus, jo šis instru
ments, manuprāt, ir emocionāli bezgalīgs un to pilnībā apgūt 
nemaz nav iespējams,” amatnieks gandarīts, ka pāris gados 
viņa repertuārā ir jau ap pusotra desmita dziesmu, ar dažām 
no tām viņš uzstājies pat paraugdemonstrējumos un pašmā
ju koncertos. 

Kurzemes kokle atdzimst “Straumēnos”

INSTRUMENTS LAICĪBAI UN PĀRLAICĪBAI
Par kokļu ienākšanu savā darbā un arī dzīvē Guntim īpašs 

stāsts, jo līdz to būvēšanai amatniekam, viņaprāt, jānobriest 
ne tikai meistarībā, bet, ja tā var teikt, arī dvēseliski.

Šāds mūzikas instruments Latvijā un kaimiņvalstīs dari
nāts jau vismaz pirms septiņiem gadsimtiem, un ticis lie
tots ne tikai deju pavadījumam, bet arī un varbūt pat galve
nokārt pārlaicīgu norišu un rituālu paspilgtināšanai. Ne velti 
kokle un koklētāji simtiem reižu minēti “Latvju dainās” un 
tautas dziesmās, bet šī ārēji necilā instrumenta darināšana 
– par vislatviskāko profesiju. Pēc kokļu spēles melodiju pie
raksta ekspedīcijas 19. gs beigās suitu pusē Kurzemē, Jurjānu 
Andrejs atzinis, ka tas būtībā ir tieši šī novada galvenais ins
truments, īpaši tā rietumu pusē, plašā joslā gar jūru.  Vēlākie 
muzikologi piekrīt, ka Kurzemes kokle ir kā atsevišķa un īpaša  
pasaule, jo katrs meistars to gatavo savādāk. Vienu tādu, 
“īpaši citādi” darinātu, ar slieksni augšējai stīgai, kas papildus 
dod vēl septiņus toņus, Guntim tepat suitos laimējies iegūt 
savā īpašumā un restaurēt. Pagaidām gan nav izdevies atrast 
mūziķi, kas šīs neparastās iespējas prastu pilnībā izmantot, jo 
piedāvāts to nav mācējis pat etnomuzikologs un grāmatu par 
koklēm autors Valdis Muktupāvels... 

DARBU VIENMĒR VAINAGO PĀRSTEIGUMS
Gunti kokles “uzrunājušas” pirms trim gadiem, kad kāda 

alsundzniece lūgusi izremontēt viņas instrumentu. 
“Kā nu mācēdams, to izdarīju, bet pēc tam sāku prā

tot – klau, interesanti būtu tādu izgatavot pilnīgi no jauna. 
Pieredze galdniecībā man jau pamatīga, kaut kur gaisā taču 
vēl  virmo pirms simts gadiem slaveno suitu kokļu meistaru 
Nikolaja Heņķa, Pētera Korāta, Jāņa Poriķa, Jēkaba Kripa aura, 
šejienes ļaužu gēnos dzīvas muzicēšanas tradīcijas, parau
gam arī daudzi instrumenti klētīs un bēniņos saglabājušies,” 
Guntis uzskatījis, ka tam visam vajag cienījamu turpinājumu. 

“Sākumā prasīju padomu īstenajiem kokļu   meistariem, 
kādu Latvijā nav mazums, konsultējos ar mūziķiem Dinu Liepu, 
Andu Ābeli, Daci Nasteviču un citiem. Darbs aizgāja, pats rādot, 
ka tas paveicams. Viss notika paralēli mēbeļu gatavošanai, 
jo tikai ar koklēm iztikai pagaidām nevar nopelnīt. Mēbelēm 
klienti nereti piedāvā un arī pats lauku sētās meklēju  visdažā

dāko koku sugas, no kuriem labākos gabaliņus atlieku priekš 
koklēm. Esmu tām jau izmantojis egli, priedi, bērzu, osi, ozolu, 
kļavu, arī citus – prieks un pārsteigums ir nebeidzams, jo katra 
skan atšķirīgi. Galarezultāts nāk kā neparedzams atklājums, 
un tas man šai darbā patīk visvairāk,” meistars neslēpj, ka arī 
mēbeles viņš gatavo vienā eksemplārā un nekad negribētu tās 
ražot sērijveidā, pat ja par to maksātu labu naudu. 

DARBA NEBEIDZAMĀ DAUDZVEIDĪBA 
Padomā Guntim ir izgatavot kokles no vēl kādiem trīsdes

mit dažādu Latvijā augošu  sugu kokiem un aicināt mūzi
ķus novērtēt katras skanējuma īpatnības un piemērotību tā 
vai cita skaņdarba izpildīšanai. Kaut gan tas šķiet neiespēja
mi – arī no viena stumbra gatavotās var skanēt atšķirīgi un 
neviens gudrais nepateiks, kāpēc tā. Ne velti šim tautiskajam 
instrumentam Latvijā  tiek doti tik dažādi, muzikālajam rak
sturam atbilstoši vārdi: ir saules, ziediņu, ezera, zalkšu ķēni
ņa, laimes un zibens kokles, ir priestera, ormaņa, saimnieces 
un kādas tik vēl nē. Guntis paša gatavotajām nosaukumus 
nedod, jo uzskata, ka to pienākas darīt instrumenta nākama
jam saimniekam: kokles spēle mēdz būt garīgi ļoti intīms pro
cess, un tajā iederas tikai tāds instruments, kura vārds saska
nīgs ar spēlētāja raksturu.

“Kokļu meistarošanā esmu ticis jau tik tālu, ka sāku saska
tīt, kā senie modeļi būtu uzlabojami. Nedomāju, ka tādējā
di tiek pārkāpti šī instrumenta būves  kanoni, jo agrākajiem 
meistariem prātā nevarēja ienākt tagadējās koka apstrādes 
tehnoloģijas un skaņas  stipruma un tīrības noteikšanas un 
veicināšanas  metodes. Pieļauju, ka senie amatnieki to kom
pensēja ar ilggadēju pieredzi un talantu, kas vēstures grie
žos nav pārmantots. Zinu, ka arī mana pieredze ir kaut kādā 
mērā unikāla un būtu nododama nākamajām paaudzēm, 
taču strādāt par minimālo algu neviens māceklis nepiesakās. 
Pagaidām, cik zinu, “Straumēnos" ir Kurzemē vienīgā gald
niecība, kur kokles var pasūtīt lielākā skaitā, dažādā izskatā 
un izmērā, atbilstoši jebkura Latvijas novada modelim. Ceru, 
ka tieši šī nebeidzamā daudzveidība manī ilgi uzturēs intere
si par darbu un mudinās uz radošumu,” neraksturīgi laikmeta 
pragmatiskajam garam Guntis uzskata, ka laba ideja un ceļš 
uz tās īstenošanu ir svarīgāki par naudu. 

Guntis “Straumēnos” ar paša būvēto Kurzemes kokli.

Atpūtas brīdī ar meitām (no kreisās) Paulu un Antru.

Niedoliņu 
ģimene 
nesenā 
pagātnē.
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Rādīs 
labāko
Vēl viena šī gada nedēļa ir 
“nolauzta”, būtu labi atvilkt 
elpu tādā mierīgā noska-
ņā. Ventspilnieki bieži vien 
priekšroku dod kultūras vēr-
tību baudīšanai. Nav šaubu, 
viena no lielākajām vērtī-
bām gan Latvijai un Rīgai, 
gan arī jebkuram novadam 
un pagastam ir gan danči un 
dziedāšanas, gan teātra spē-
lēšana. Pēc mūsu domām, 
šo vērtību ir vērts izbaudīt 
pilnībā šajās brīvdienās!

P 
iecas izrādes vienas 
dienas laikā – kurš 
varēs izturēt tādu 
teātra maratonu? 
Domājam, ka dau

dzi. Ir vērts redzēt, jo sestdien, 
23. februārī, visas dienas garu
mā no plkst. 12.00 līdz vēlam 
vakaram Ventspils Kultūras cen
trā notiks Latvijas amatierteāt
ru iestudējumu skates “Gada 
izrāde 2018” Kurzemes reģiona 
skates programma. Skati iesāks 
ventspilnieki – Ventspils teātris 
ar Džona Patrika lugu “Dīvainā 
misis Sevidža”. Iestudējumu 
Vijas Draviņas režijā ventspilnie
ki jau divas reizes varēja novēr
tēt, bet šī noteikti būs īpaša – 
jo tā ir skates izrāde. Pēc tam 
sekos Jaunlutriņu amatierteātris 
ar Daces Judinas “Septiņi vaka
ri”, Druvas amatierteātris izrā
dīs Anšlava Eglīša komēdiju “Par 
purna tiesu”, Popes amatierte
ātris “Pavasars” iepazīstinās ar 
Anitas Grīnieces lugu “Puķu bro
kastis”, bet skati noslēgs Zlēku 
amatierteātris ar Ādolfa Alunāna 
jestro lugu “Mūsu pokāls”. 
Mūsējie ir jāatbalsta, izrādes 
solās būt ļoti interesantas, tur
klāt ieeja ir bez maksas! Labākie 
tiks uz lielo skati – 10 labākās 
izrādes pulcēsies finālā Dailes 
teātrī Rīgā. Finālistus uzzināsim 
1. aprīlī!

Starp citu, pirms doties uz 
teātra izrādēm, ir vērts aiziet līdz 
Vecpilsētas tirgus laukumam, 
kur no plkst.11 svinēs Speķa 
dienu. Tādi kā sāļi, bet gardi 
un jautri svētki, tā sola rīkotāji. 
Šī ir jau ikgadēja tradīcija, tur
klāt ko tik vien nevar izdarīt ar 
speķi. Izrādās, ne tikai iesālīt un 
apēst tāpat, izcept ar olām vai 
salikt pīrādziņos, bet pat izvei
dot apbrīnojamas skulptūras un 
gleznas! Interesentiem arī stāstīs 
par speķa vēsturi, kura, kā izrā
dās, ir ļoti sena un ar neskaitā
miem stāstiem. 

Cik daudzi no jums zina par 
to, kā ģērbās vidusslaikos? Ko 
vilka mugurā, kā vilka un val
kāja? Protams, ka tajos laikos 
nebija kā šodien – ātri uzvelc 
Tkreklu, ielec džinsās un krose
nēs, un – viss. Ventspils muze
ja izstādē Livonijas ordeņa pilī 
apskatāma fotogrāfes Gerdas 
BušasZemnieces fotostāsts 
“Bruņinieka garderobe”. Šajā 
fotostāstā var gūt iespaidu, kā 
viduslaiku ļaudis kā sīpoliņi kārtu 
pa kārtai uzaudzē vai pazau
dē savas drēbju kārtas. Mēs pat 
teiktu, ka toreiz apģērbam pie
vērsa pat vēl lielāku uzmanību 
nekā mūsdienu modes laikā. Bet 
kā? To uzzināsiet izstādē pilī! 

Jau 1912. gadā Ventspils dome apsvērusi jautājumu par 
kādas Ventspils ielas pārdēvēšanu „Romanovu ielas” 
vārdā, jo nākamā gada februārī būtu apritējuši 300 
gadi, kopš Krievijas tronī kāpis pirmais jaunās ķeiza-
ru dinastijas pārstāvis Mihails Romanovs (konkrētajā 
laikperiodā valdīja imperators Nikolajs II, tas pats, kuru 
1918. gada vasarā Jekaterinburgā nozūmēja boļševiki). 
Kuldīgas, Pils, Kūrhauza (Vasarnīcu) un Lielā prospek-
ta nosaukumus mainīt negribas, bet lielu ielu pilsētā 
nav daudz, savukārt mazu ieliņu nosaukt „ķeizariski” 
nebūtu piedienīgi. 

Pāri sirmām kapu priedēm 
Pāršalc Tavas dzīves stāsts. 
Pāri darbam, sāpēm, ilgām 
Baltu, vieglu smilšu klāsts. 

 
Skumju brīdī ar visdziļāko līdzjūtību, 

esam kopā ar Vladimiru Stadņiku, 
HK Venta 2002 audzēkņiem 

Jeļizavetu un Kuzmu Stadņikiem – 
sieviņu, māmiņu aizsaulē  

pavadot. 
 

HK Venta 2002

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
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Aizgājušo laiku februāra hronikas
Kāpēc Ganību iela palika bez ķeizara vārda?

G 
alu galā jau 1913. gada sāku
mā izvēle krita uz Ganību ielu, 
– no centra puses izskatās gau
žām labi: jaunais, glītais Ābeļa 
nams uz Platās ielas stūra, Jūras 

ielu krustojumā reprezentablais Kraptes 
nams, jā, bet tālāk? Bet tālāk bruģa vairs 
nav, dubļainās brauktuves abās pusēs alus 
bodes, traktieri, aiz Pētera ielas – meitu 
māja, bet uz Bērzu ielas stūra lopu kautu
ve ar nelabām smakām... Tādu ielu nosaukt 
cara ģimenes vārdā būtu gaužām nesmuki, 
līdz ar to pilsētas plānā Ganību iela kā bija, 
tā arī palika Ganību iela. Taču lielos „ķeizara 
svētkus” 21. februārī Ventspilī atzīmēja spoži 
– ar svinīgiem dievkalpojumiem visās baznī
cās; pēc dievkalpojuma laukumā pie pareiz
ticīgo baznīcas un Plosta ielā notika parā
de, kurā „ņēma dalību kara priekšniecība ar 
zaldātiem, robežu sargu zaldāti, žandarmu 
komandas, gorodovoji, brīvprātīgo uguns
dzēsēju biedrība un visas citas pilsētas bied
rības, kā arī reālskolas, tirdzniecības skolas 
un ģimnāzijas audzēkņi. Namu logos izvie
totas Ķeizariskās Majestātes un Ķeizariskās 
ģimenes locekļu portrejas, sevišķi glīti rotā
tas valsts karogiem un iluminētas Pils un 
Kuldīgas ielas” („Ventspils Apskats”). Pēc 
svinīgās domes sēdes pa Ventspils ielām 
devās lāpu gājiens.

Neraugoties uz spožajām svinībām, vents
pilniekus nomāca bažas par dažādās baumās 
dzirdētajiem tuva kara draudiem. Daudzi cik 
necik turīgi pilsoņi izlēma, ka bankām vairs 
nevar uzticēties, tāpēc steidzīgi iztukšoja savus 

kontus, domājot, ka paša zeķē būs drošāk. 
Kāda namīpašniece izprātojusi, ka vislabākā 
vieta papīrnaudas un vērtspapīru glabāšanai 
būs skursteņa iekšpuse. Diemžēl, kārtējo reizi 
pārbaudot sava krājumiņa drošību, atklājies, 
ka papīri pāris tūkstošu vērtībā pārvērtušies 
pelnos... Cits ventspilnieks savu zelta un sud
rabnaudu apracis dārzā zem ābeles, bet to 
slepus noskatījies kaimiņš un naktī paslepu 
izracis. Nu tik policijai darbs, bet ej nu pierādi, 
cik zelta desmitnieku bijis – divi vai divdesmit!

Gados jaunie ventiņi, kuriem tādas raizes 
bija svešas, ik vakaru izklaidējās petrolejas 
lampu apgaismotajā „Union” slidotavā pie 
Sarkanā tilta. Savukārt dome februāra pēdē
jā sēdē nopietni apsvēra jautājumu par pir
mās publiskās atejas būvi Plosta ielas galā 
pie pārceltuves.

AICINĀJUMS ALUS BODĒM  
UN ZVĒRI ZOODĀRZAM

1914. gada februārī Ventspils dome, izvēr
tējot postu, ko pilsētniekiem nodara pārmē
rīga alkohola lietošana, ierosināja ierosināt 
alus božu īpašniekiem izkārt savās iestā
dēs redzamās vietās „statistikas tabeles un 
diagramas”, kas ilustrē alkohola kaitīgumu. 
Mūsdienu lasītājam būs grūti noticēt tolaik 
dokumentētajam faktam, ka pilsētiņā, kur 
dzīvo (ieskaitot apkārtējos ciemus) apmē
ram 30 tūkstoši iedzīvotāju, pastāv 98 (!) 
iestādījumi, kur var nopirkt un dzert grādīgos 
dzērienus. Visvairāk izplatītas bija tā sauktās 
„alus bodes” – pāri 50. Tai pašā sēdē dome 
nolēma, ka sestdienās alus bodes jātaisa ciet 
jau pulksten 5 pēcpusdienā, bet svētdienās 
tām jābūt slēgtām. Vai līdzēja?

„Ventspils Apskats” vēsta, ka ostā ienā
cis angļu tvaikonis „Kowno”, kas ved Rīgas 
Zooloģiskajam dārzam iepirktus dzīvniekus. 
„Uz tvaikoņa atrodas kāds reti skaists zirgs ap 
8 pēdu augstumā (ap 2,4 m), zirgam ir skais
tas un biezas krēpes, kuru garums aizsniedz 
zemi. Turpat atrodas arī divas cūkas, katra 80 
pudu smagumā (puds=16 kg; tādējādi cūka 
būtu svērusi 1,28 t? Vai tik mūsu senais kolē
ģis nebūs kļūdījies ar nulli?) un vēl divi medī
bu suņi”.

„KUR CEP, TUR PIL”
Tai pašā 1914. gada februārī Ventspils dome saņēmu

si vairāku Čikstiņciema, Zaķuciema un Strīķuciema (visi 
Pārventā) namsaimnieku lūgumus pievienot pie pilsē
tas. „Tad ciemiem būs tiesības uz ielu apgaismošanu 
un ielu dzelzceļu, par kura ierīkošanu, cerams, arī pašai 
pilsētai drīzumā jādomā. Pašai Ventspilei šāda paplaši
nāšana arī nāktu par labu, jo, iedzīvotāju skaitam pie
augot, viņa tiktu ieskaitīta augstākā pilsētu šķirā nekā 
līdz šim. Būtu vēlams, ka arī Ostas gals, Gāliņu un Žāže 
ciemi sekotu kaimiņu paraugam”, rakstīja „Ventspils 
Apskats”. Taču citi Pārventas ciemu namnieki, uz šo 
pievienošanas, apgaismošanas, bruģēšanas un vēl tik 
mākoņos rakstīto ielu dzelzceļa būšanu skatoties, sprie
duši, ka „projektes” jau esot gana labas, bet gan jau pie 
to rīkošanas laba tiesa iecerētās nodokļu naudas iete
cēšot „podradčiku” (uzņēmēju) kabatās, sak, kur cep, 
tur tauki pil...

„POGCAURUMĀ SPALVASKĀTIŅŠ...”
1921. gada 8. februārī pirmo reizi pēc I Pasaules 

kara ventspilnieki saņēma vietējo avīzi, vārdā „Ventas 
Balss”. To izdeva tas pats nenogurstoši aktīvais Teodors 
Antmanis, kurš no 1907. līdz 1914. gadam bija „Ventspils 
Apskata” izdevējs un redaktors; nelielās lapiņas pirmais 
redaktors bija A. Brunners. „VB” 1. numura svarīgākie 
ziņojumi – par valstīm, kuras līdz tam atzinušas Latvijas 
Republiku „de jure”, un par gaidāmajām domes vēlēša
nām 13. martā. „Ventas Balss” kļuva īpaši populāra pēc 
tam, kad redaktora krēslu ieņēma talantīgais un vispu
sīgais Fēlikss Nātiņš (1923. gada 4. maijā), kurš patie
šām panāca, ka „kurš lasa „Ventas Balss”, zina visu” 
(reklāmas uzraksts uz kāda Kuldīgas ielas nama sienas). 
Nātiņš iesaistīja redakcijas darbā talantīgus žurnālistus 
(toskait Frici Dziesmu (Forstmani)) un izveidoja apskau
žami plašu reportieru tīklu. Vai tas būtu pilsētas noma
lē nosvilis šķūnītis, vai tantītei tirgū no kabatas izvilkts 
naudas maks – lasītāji bija lietas kursā par visu.

Avīzes 15 gadu pastāvēšanas svētkos (1936) redakci
jas darbiniekiem veltītajā pantojumā lasāmas šādas rin
das: „Pogcaurumā spalvas kātiņš, vārdu sakot, – Fēlikss 
Nātiņš”. Nātiņa akciju sabiedrības izdotais laikraksts 
iznāca līdz 1940. gada 12. jūlijam, kad padomju okupā
cijas vara to likvidēja, un Ventspilī palika tikai boļševis
tiskā „Brīvā Venta” (1. numurs 1940. gada 29. jūnijā). 
„Ventas Balss” īpašnieks un redaktors, Ventspils sabied
riskais darbinieks F. Nātiņš mira mocekļa nāvē izsūtīju
mā Sibīrijā.

VĒSTURISKA KRĀSNS
1930. gada februārī „Ventas Balss” rakstīja par kultūr

vēsturisku objektu, kas laimīgā kārtā izdzīvojis līdz mūs
dienām. „Pilsētas lasītavas apmeklētāji lielās zāles stūrī 
būs ievērojuši lielo podiņu krāsni, izrotātu dažādām 
gleznotām puķēm. Krāsns ir ļoti vērtīga, un pieminekļu 
valde pārņēmusi to savā pārziņā. Pirms kara nams, kur 
tagad atrodas bibliotēka un lasītava, bija pilsētas valdes 
miteklis, un zālē, kur krāsns atrodas, tika noturētas pil
sētas domes sēdes. Lasītavas nams ir ļoti vecs, vairāk 
kā 100 gadus, bet stipri būvēts”. Mūsu lasītāji droši vien 
sapratīs, ka runa ir par tagadējo Rakstnieku un tulkotā
ju namu Rātslaukuma malā. Vēsturiskā krāsns, kā saka, 
joprojām „ir dzīva”. 

Ganību un Jūras ielas krustojums 20. gs. sākumā. Labajā pusē uzņēmēja J. Kraptes nams.
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A U N S
Būsi aizņemts ar darbu un sabiedrisko dzīvi. Ir iespējas izcel
ties un izvirzīties, tādējādi pakāpjoties pa karjeras kāpnēm. 

Labprāt iesaistīsies sabiedriskās aktivitātēs, piedalīsies saviesīgos pasā
kumos un satiksies ar draugiem. Brīvdienās atrodi laiku sev, lai kādu 
brīdi pabūtu vienatnē.

V Ē R S I S
Strādāsi enerģiski un ar atdevi, un tā rezultātā daudz 
paveiksi. Ja kaut kas nevirzās uz priekšu tā, kā biji iecerējis, 

nepiktojies – tev pietiek pacietības un neatlaidības, lai panāktu iecerē
to. Veiksmīgi apgūsi jaunas zināšanas un risināsi ar ārzemēm saistītus 
jautājumus. Privātajā jomā svarīgas ģimeniskās vērtības. 

D V Ī Ņ I
Sekmīgi nokārtosi lietišķas darīšanas iestādēs un atrisināsi 
sarežģītus jautājumus. Darbā paredzami nopietni pienākumi 

un atbildība, taču jābūt uzmanīgam ar dokumentiem un līgumiem, pār
baudi pirms paraksti vai nodod tālāk. Svarīga arī sirdslietu joma – daudz 
kaislību, emociju un pārdomu. 

V Ē Z I S
Nedēļas nogalē piemērots laiks saimniecības sakārtošanai 
un kārtības ieviešanai. Iesaisti šajos pasākumos ģimeni, 

tad viss virzīsies uz priekšu raitāk, un atliks laiks arī sev pašam. Ir vērts 
apsvērt jaunus plānus un biznesa projektus, kā arī meklēt gudrus, uzti
camus sadarbības partnerus. 

L A U V A
Prāts atvērts jaunām zināšanām. Lasi, piesakies kur
sos, uzklausi citu pieredzi un ieklausies, ko cilvēki runā. 

Plašajā informācijas plūsmā atradīsies noderīgas lietas. Veiksmīgs laiks 
komandējumam vai izbraucienam. Darbā var nākt kādas pārmaiņas. 
Iespējamas pārdomas par privāto jomu.

J A U N A V A
Ļoti svarīga šķitīs finanšu tēma, pārskaitīsi ienākumus un 
izdevumus, un secināsi, ka tomēr jābūt apdomīgam saimnie

ciskos tēriņos. Tajā par laikā ir vērts padomāt, kā ienākumus pavairot. 
Ikdienā liela nozīme draudzībai, savstarpējai izpalīdzēšanai un attiecī
bām ar līdzcilvēkiem. 

S V A R I
Šarms un prasme uzturēt nepiespiestas sarunas darīs tevi 
simpātisku un pievilcīgu. Par piekrišanas trūkumu sūdzēties 

nevarēsi. Ģimenes cilvēkiem mājās risināmi pedagoģiskie jautājumi – 
jāieklausās bērnu vēlmēs. Darbā vai biznesā panākumi atkarīgi no spē
jas sadarboties.

S K O R P I O N S
Pārsvarā laiku aizņems darbs vai bizness, bet citām lietām 
tā atliks visai maz. Mērķtiecīgi darbojoties, daudz paveik

si. Prātā nāks labas lietišķās idejas, sekmīgi risināsi sarunas un veido
si kontaktus. Iespējas pilnībā parādīt savas stratēģa dotības. Attiecībās 
jātiek skaidrībā par vēlmēm, izjūtām un emocijām.

S T R Ē L N I E K S
Cilvēki labprāt uzturēsies tavā sabiedrībā un ieklausīsies, 
viņiem patiks tavs viedoklis un spējas paraudzīties uz noti

kumiem plašākā kontekstā. Biznesā esi apdomīgs gan ar jauniem pro
jektiem, gan ikdienas izdevumiem – viss rūpīgi jārēķina un jāplāno. 
Nedēļas nogalē vari ieplānot nelielu izbraucienu. 

M E Ž Ā Z I S
Priecājiets par to, ko dzīve piedāvā! Brīvdienās kaut kur aiz
brauc, aizej uz kādu pasākumu, esi kopā ar mīļiem cilvēkiem 

un atpūties. Jaunajā nedēļā darba pilnas rokas, atzinība un iespēja izcel
ties. Uzmaniets no strīdiem un neuztiep savu viedokli. Par visu iespē
jams vienoties mierīgi. 

Ū D E N S V Ī R S
Vilinās jaunas tāles, iespaidi un izjūtas. Ja iespējams, paņem 
atvaļinājumu un aizbrauc ceļojumā. Derēs arī redzeslo

ka paplašināšana, lasot, sērfojot internetā vai skatoties izglītojošas 
programmas. Darba problēmas neņem tuvu pie sirds, tām ir pārejošs 
raksturs. 

Z I V I S
Interesantas atziņas par dzīvi un izpratne par visdažādā
kajām situācijām. Vadoties no prāta apsvērumiem, ieklau

sies arī intuīcijā un sirds balsī. Jāsargās no spriedzes un pārstrādāšanās 
un brīvajā laikā mierīgi jāatpūšas. Prieku sniegs kultūras pasākumu 
apmeklējums vai iziešana sabiedrībā. 
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Ārsts saka jaunai māsiņai: 
 Es saprotu, ka jums ir pilnīgi vien
alga – uzgrieznis vai miega tab
lete, bet slimnieki sūdzas...

Uzraksts universitātē: 
“Eksāmens nenotiks, visas 
biļetes pārdotas”.

Tiesnesis apsūdzētajam: 
 Par ko piekāvāt savu kaimiņu? 
 Viņš dzīvoklī turēja aitas! 
 Nu, vai tad tas ir iemesls?! 
 Tiesneša kungs, es pusgadu ārstē
jos pie psihiatra, jo domāju, ka tā 
blēšana ir dzirdes halucinācijas!!!

 Dakter, es vairs nevaru izturēt šo 
diētu! Iedomājieties, es vakar vakarā 
gandrīz savam vīram nokodu ausi. 
 Tas nav nekas traks. Kā uzko
du ausi drīkst. Tās ir tikai 40kcal.

Pie lidostas kases: 
Es gribētu lidot uz Angliju! 
Mums ir daudz reisu uz Angliju. Ar 
kādu kompāniju jūs 
gribētu lidot? 
Ar kādu vēl kompāni
ju? Es gribu lidot viena!

Sēd divi draugi, dzer šņabi. Viens 
prasa: 
 Ei, a sieva tava kur? 
 Minskā! 
 Labs ledusskapis...

Nopērciet ziedus! Nopērciet buķeti 
savai jaukajai kundzei! 
 Neesmu precējies. 
 Tad nopērciet savai līgavai! 
 Nav man nekādas līgavas! 
 Tad nopērciet pats sev –  

par godu savai laimīga
jai un mierpilnajai dzīvei!

Jautājums francūzietei: 
 Vai jūs seksa laikā sarunājaties ar 
vīru? 
 Protams, ja tuvumā ir telefons.

Sarunājas divi studenti:
 Es vakar savu draudzeni biju aiz
vedis uz zooloģisko dārzu.
 Nu, un kā?
 Nepieņēma…

Viena draudzene žēlojas otrai:
 Kad viņš atkal sāka man uzmāk
ties, es skaidri un gaiši patei
cu, ka nevēlos vairs viņu redzēt.
 Un ko viņš?
 Piecēlās un izslēdza gaismu.

Dēliņ, tev stārķis māsiņu atnesa! 
Njā, nokrata plecus dēls – 
tik daudz foršu sieviešu, bet 
tētis ar stārķi sasējies…

Ko domā sieviete, seksa laikā 
skatīdamās griestos…
Mīļākā: “Atnāks vai neatnāks?”
Prostitūta: “Samaksās 
vai nesamaksās?”
Sieva: “Nobalsinās, vai man 
pašai būs jābalsina?”

 Kas sievietei ir reizi mēnesī un bei
dzas pēc četrām, piecām dienām?
 Vīra alga!

 Iedomājies, viņu interesē tikai 
mana nauda, mašīna, resto
rāns un villa Kanāriju salās!
 Draugs, tu ko, no tādas 
ir jāmūk prom!

  Es jau labprāt, bet kur tu aiz
muksi no nodokļu inspekcijas?!

Puisītis atnāk pie tēta.
– Tēt, man ir divi jautājumi.
– Klausos!
– Pirmais, vai tu varētu palie
lināt manu kabatas naudu? 
Un otrs: kāpēc ne?

Sieviete grēksūdzē:
– Tētiņ! Gribu baznīcas atļau
ju, lai šķirtos no vīra!
– Kas tad noticis?
– Katru mīļu dienu šis dzer! 
Nestrādā! Un sit mani!
– Ko tad gāji pie viņa par sievu?
– Biju muļķe!
– Nu, lūk! Viņš tevi, tādu 
muļķi, tomēr apprecēja!

Blonda pasažiere ilgi skatās uz mir
gojošo gaismiņu lidmašīnas spārna 
galā, tad pasauc stjuarti un saka: 
“Atgādiniet kapteinim, ka viņš aiz
mirsis izslēgt labo pagriezienu!”

Vecītis sēž pie televizora un ska
tās, kā tur jaunieši dejo šeiku. 
Tad nopūšas un saka:
Par velti pūlas! Nekas nesa
nāks, kamēr neapgulsies.

Vīrs atgriežas no komandēju
ma netīrs, ar nobrāzumiem, 
sasitumiem un saplēstām drē
bēm, un paskaidro sievai:
 Man nebija biļetes, un uzradās 
kontrolieris. Nācās izlēkt no vilciena.
 Vai vienkāršāk nebi
ja samaksāt sodu?
 Ko tu! Kontrolieris bija vil
ciena pavadones vīrs…

NO IEDZĪVOTĀJU JAUTĀJUMIEM VENTSPILS PILSĒTAS MĀJASLAPĀ VENTSPILS.LV.

“Ir sācies jau 2019. gads, un nu pagājuši jau vismaz 4 gadi, kopš jūs solāt Ventspilī beidzot izveidot motokrosa trasi. 
Bijušas darba grupas, vietas izvēle u.t.t., bet reāli nekas uz priekšu nevirzās... Lūdzu, neaizbildinieties ar naudas trū
kumu, jo kam tik un kādiem projektiem jūs naudu atrodiet, bet motokrosam nē! Vai tas ir normāli, ka Mūzikas skola 
tūlīt būs gatava, bet vienkārša motokrosa trase vēl pat uz papīra nav redzama? Vai jums būtu kaut kāda nepatika 
pret motokrosu, ka jūs par šo projektu vairs neliekaties ne zinis. Cik vēl gadu būs jāgaida? Vai varbūt tagad jūs vai
nosiet jauno valdību, kura grib atņemt naudu sporta būvēm?

P.S. Lūgums neiekļaut atbildē informāciju, kura netiek jautāta. Kā, piemēram, tas, cik bērnu atrakciju parkā ir jau
nas rotaļlietas, vai ko esat izdarījuši vieglatlētikas manēžā. Lūgums atbildē iekļaut konkrētu informāciju par prasīto.

• • •
REDAKCIJAS PIEBILDE.
Laikraksta nodošanas brīdī uz tipogrāfiju uz šo 16. februārī publicēto jautājumu atbilde no domes vēl nebija saņem
ta, taču ventspilnieks Mārtiņš ir uztvēris problēmas sakni – ne tikai jautājumā par motokrosu vien. Protams, tas, 
kāda mototrase varētu Ventspilī būt, turklāt – vai vispār tā vajadzīga, ir diskutējami, taču viens gan skaidrs: cerams, 
ka Ventspils domes amatpersonas tiešām atbildēs pēc būtības. Un nerīkosies kā Rīgas mērs Ušakovs, kurš jautājumu 
par baisajām bedrēm galvaspilsētas ielās skaidroja ar to, ka toties Rīgas rāte ir remontējusi bērnudārzus un skolas...



ОВЕН
Вы будете заняты работой и общественной жизнью. 
Представится возможность проявить себя и выделиться, что 

позволит подняться по карьерной лестнице. Вы с удовольствием про-
явите общественную активность, примите участие в мероприятиях и 
встретитесь с друзьями. В выходные необходимо найти время для себя, 
побыть наедине со своими мыслями. 

ТЕЛЕЦ
Вы будете работать энергично и с полной отдачей, в резуль-
тате многое успеете. Если что-то не складывается так, как 

вы планировали, не расстраивайтесь – у вас достаточно терпения и 
упорства, чтобы добиться поставленных целей. Вы с успехом будете 
осваивать новые знания и решать вопросы, связанные с зарубежьем. В 
личной жизни важны семейные ценности. 

БЛИЗНЕЦЫ
Вы успешно справитесь с решением деловых вопросов в 
учреждениях и сложными ситуациями. На работе вас ожида-

ют ответственные обязанности, требуется внимательность при работе с 
документами, проверьте, прежде чем подписывать. Важна и тема взаи-
моотношений – страсти, эмоции, размышления. 

РАК
В конце недели подходящее время для наведения порядка 
и хлопот по хозяйству. Привлеките к этой деятельности всю 

семью, так будет быстрее, а у вас останется время и для себя. Стоит 
задуматься о новых планах и бизнес-проектах, а также заняться поиском 
умных, надежных деловых партнеров. 

ЛЕВ
Ваш разум открыт для новых знаний. Читайте, записывайтесь 
на курсы, изучайте опыт других, прислушивайтесь к тому, что 

говорят люди. В большом информационном поле обязательно найдется 
что-то полезное. Успешное время для командировок и поездок. На рабо-
те возможны перемены. Не исключено, что вас посетят размышления на 
тему взаимоотношений. 

ДЕВА
Очень важной окажется финансовая тема, вы сравните дохо-
ды с расходами и придете к выводу, что траты необходимо 
планировать более тщательно. В то же время стоит задумать-

ся над тем, как увеличить доход. Особенное значение для вас будет 
иметь дружба, чувство взаимовыручки и взаимоотношения с близкими 
людьми. 

ВЕСЫ
Обаяние и умение поддержать разговор придадут вам шарма. 
Недостатка в поклонниках ощущать вы не будете. Семейным 

представителям знака придется решать педагогические вопросы – при-
слушайтесь к желаниям детей. Доход зависит от умения сотрудничать. 

СКОРПИОН
Большую часть времени вы будете проводить на работе. 
Благодаря целеустремленности вы многого добьетесь. Вас 

посетят удачные идеи, удастся успешно провести переговоры и уста-
новить контакты. Вам представится возможность продемонстрировать 
свои задатки стратега. В отношениях необходимо осознать свои жела-
ния, ощущения и эмоции. 

СТРЕЛЕЦ
Люди с удовольствием будут проводить с вами время и при-
слушиваться к вашему мнению. Для них будет важна ваша 

точка зрения и способность посмотреть на события в широком контек-
сте. В бизнесе будьте осмотрительны как с новыми проектами, так и с 
рутинными расходами – все нужно тщательно взвешивать. В конце неде-
ли можете запланировать небольшую поездку. 

КОЗЕРОГ
Радуйтесь тому, что предлагает вам жизнь! В выходные 
отправьтесь куда-нибудь, побудьте рядом с любимыми 

людьми и отдохните. Новая рабочая неделя будет напряженной, но 
представится возможность продемонстрировать свои способности. 
Остерегайтесь ссор и не навязывайте свою точку зрения. Обо всем 
можно договориться спокойно. 

ВОДОЛЕЙ
Вас влекут дальние дали, впечатления и ощущения. Если може-
те, возьмите отпуск и отправьтесь в путешествие. Расширение 

кругозора пойдет вам на пользу – советуем почитать, поискать информа-
цию в интернете или посмотреть образовательные программы. Рабочие 
проблемы не принимайте близко к сердцу, все наладится. 

РЫБЫ
Вы придете к интересным выводам, сможете проявить 
чуткость в самых разных ситуациях. Руководствуясь разум-

ными доводами, прислушайтесь к интуиции и голосу сердца. Старайтесь 
не перегружаться на работе, в свободное время хорошенько отдохните. 
Радость вам доставит посещение культурных мероприятий или выход 
в свет.
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- Обязательно отдайте своего ребёнка в детсад хотя бы 
на пару недель! 
- А зачем? – Тогда вы сможете объяснить 
гостям, где он выучил ВСЕ эти слова.

- Боже, что ты делаешь со своей жизнью? Ты так и 
собираешься проваляться всю жизнь на диване, смо-
тря сериалы? 
- Да. 
- Можно я с тобой? 
- Ложись.

Разговаривают двое мужиков: 
- Представляешь, мой кот такой птицелов, ни одной 
птички не пропустит, а на домашнего попугая даже не 
смотрит. 
- Заначка.

- Доктор, мне всё время кажется что я моль, что мне 
делать? 
- Идите к психиатру, а я окулист! 
- У Вас в приёмной вкусная шуба висит!

- Я не ем после шести! 
- Сила воли?! 
- Нет, привычка – шесть порций, и всё!

Возможно, Бог не даёт тебе похудеть потому что знает, 
что когда ты станешь совсем стройная, ты будешь 
разбивать сердца. А Богу не нужны слёзы мужиков.

Вы нам написали в резюме, что у вас 64 высших обра-
зования. Это правда? 
Ложь. Чистая ложь. У меня 65 высших. 
Понятно. А какое ваше последнее место работы? 
Метро. В переходе метро. Киоск «Дипломы».

- Давай как психолог психологу, посоветуй, что мне 
делать: муж не любит мою собаку! 
- У тебя есть выбор – отравить или утопить. 
- Кого?! 
- Ну, у тебя есть выбор.

В ресторане сидят два приятеля. Один другому и гово-
рит:  

- Смотри какие девочки за соседним столиком! Давай 
подойдем!  
- Нет, подожди, пусть расплатятся!

- Когда она просила поменяться местами хотя бы на 
день, то я думал, что я буду готовить, а она зарабаты-
вать деньги. 
- А получилось как? 
- Я поехал к маме, а она с мужиками на рыбалку...

Молодая цыганка гадает парню: 
- Вижу возле тебя девушку... ох и разведет она тебя на 
бабки... 
Более старшая цыганка толкает ее в бок и шипит: 
- Не надо ему говорить о том, что происхо-
дит сейчас, ты ему о будущем говори.

Разговор двух подруг: 
- Вчера иду домой поздно вечером. Смотрю в темноте 
у самого дома за углом виден мужской силуэт. Я броси-
лась бежать со всех ног! 
- Ну, и как? Догнала?
 
- Я не могу к тебе вернуться. 
- У тебя кто-то появился? 
- Рассудок.

- А что, покойный и при жизни был такой суетной? 
- С чего вы взяли? 
- Так он уже два раза вскакивал свечки менять!

На собеседовании в компании «Google»: 
- Как вы узнали о нашей компании?

Хозяин магазина говорит новому продавцу:  
- В целом, я вами доволен, но у вас есть один недостаток.  
- Какой, сэр?  
- Когда вы называете покупателям цену, всегда краснеете.
 
Две старые девы беседуют: 
- Недавно я прочитала, что одна дама отвезла в крема-
торий четвёртого мужа.  
- Так оно и бывает, – с грустью отвеча-
ет другая. – Вы не можете найти ни одно-
го мужа, а другие сжигают их по нескольку.

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ НА ВЕБ-САЙТЕ ГОРОДА ВЕНТСПИЛСА VENTSPILS.LV.
«Начался уже 2019 год, и прошло по меньшей мере четыре года с того времени, как вы пообещали создать наконец 
трассу мотокросса в Вентспилсе.  Были рабочие группы, выбор места и т. д., но реально ничего вперёд не продвигает-
ся… Пожалуйста, не отговаривайтесь нехваткой денег, ведь на любые другие проекты вы деньги находите, а на мото-
трассу нет! Разве это нормально, что музыкальная школа вот-вот уже будет готова, а простая мототрасса еще даже 
на бумаге не видна?  Или у вас есть какая-то неприязнь к мотокроссу, что вы по поводу этого проекта и ухом не ведё-
те. Сколько лет ещё придётся ждать? Или, может быть, вы сейчас будете винить новое правительство, которое хочет 
отнять деньги на спортивные сооружения?  
P.S. Просьба не включать в ответ информацию, которая не содержится в вопросе. Как, например, сколько в детском 
парке аттракционов новых игровых элементов, или что вы сделали в манеже лёгкой атлетики. Просьба включить в 
ответ конкретную запрашиваемую информацию. 

• • •
ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
На момент сдачи номера газеты в типографию на этот вопрос, опубликованный 16 февраля, ответ от думы ещё не 
был получен, однако вентспилчанин Мартиньш уловил суть проблемы – и не только в вопросе о мототрассе.  Конечно, 
на тему того, какой могла бы быть мототрасса в Вентспилсе, к тому же – нужна ли она вообще, можно дискутиро-
вать, однако ясно одно: надеемся, что должностные лица Вентспилсской думы действительно ответят по существу. И 
не будут действовать как мэр Риги Ушаков, который вопрос о жутких ямах на улицах столицы объяснял тем, что зато 
Рижская ратуша ремонтировала детские сады и школы…
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работника с лошадью», – Гунтис улыбается такому кажуще-
муся странным ассортименту пошлин того времени, допу-
ская, что выполнение требований требовало тяжелой рабо-
ты, ведь все это требовалось и для собственной семьи. 

НЕЗАВИСИМОСТЬ КАК ЖИЗНЕННАЯ ЦЕННОСТЬ 
«Так многие хозяева «Лачи» продержались не одно сто-

летие, оставаясь верны своей земле-кормилице. И не пыта-
лись уйти даже позднее, в «нежирные» колхозные годы. Дед 
тогда был бригадиром сельской бригады, пчеловодом и сто-
ляром, был музыкален, как большинство суйтов, даже при-
тащил домой раздобытый где-то орган и играл на нем. Зная 
или только догадываясь, как держались предки за свою 
землю, грешной казалась даже мысль о ее продаже, хотя 
многие именно так и делали, а позднее искали счастье на 
подсобных работах за границей», – нынешний хозяин этой 
земли не стремится изображать патриота, для него важно 
быть независимым во взглядах и поступках. До сих пор он 
тяжело и много работал, поэтому ему удавалось сохранять 
независимость. 

«Мне тогда было всего семнадцать лет. Отец и дед реши-
ли, что на шести гектарах пахотной земли со скотиной и 
зерновыми зажить обеспеченно не удастся, нужно пытать-
ся специализироваться на столярном деле, так как тогда 
был возвращен лес. Хватка ремесленников у них обоих в 
крови, отец владел также профессией шофера и имел опыт 
работы с бетоном. Я выучился на токаря по металлу, но 
быстро убедился, что по-настоящему мне нравится рабо-
тать с деревом», – Гунтис рассказывает, что в первую оче-
редь потребовалось привести в порядок дом, который был 
построен в 1939 году и назван «Страумени», нужно было 
оборудовать столярную мастерскую, приобрести необходи-
мые агрегаты и инструменты. 

В ЮРКАЛНЕ ЗА СТОЯЩИМИ ВЕЩАМИ
«Мы начали с ложек, подсвечников, разделочных досок 

и скалок для теста, детских игрушек, сувениров из настоя-
щего дерева, скамеечек и полок – того, что нужно в каждой 
семье и любом хозяйстве и что покупатели тогда могли 
позволить себе купить. Жена Илона, которая родом из 
Дундаги, оказалась не только рукодельницей – мастери-
цей ткать пояса и тесемочки, но и хорошим помощником в 
дизайне столярных изделий. С годами помощницами стали 
и дочери Антра и Паула, которые, как и мать, проявляют 
себя в суйтской самодеятельности. Музыка нравится всем, 
но ансамбль игры на кокле из Ниедолиньшей создать не 
удастся – у девочек слишком много других возможностей и 
интересов», – понимающе улыбается Гунтис. 

«Свою продукцию рекламируем минимально, можно даже 
сказать, официально совсем не рекламируем, заказчики 
приходят по совету предыдущих покупателей: в Юркалне 
можно заказать стоящие вещи», – Гунтис говорит об этом 
как о само собой разумеющемся, потому что работать 
по-другому он считает недостойным ремесленника. Еще 
одним бонусом он считает возможность заказать у него 
нестандартную мебель, что особенно важно для деревен-
ских людей. 

УНИКАЛЬНО И СТАБИЛЬНО
«Сначала приходилось держать домашний скот, заготав-

ливать сено, пекли хлеб для своих нужд, но душа у меня 
к этому не лежала; мое сердце принадлежало столярно-
му делу», – Гунтис признает, что кризис с падением спроса 
затронул и «Страумени».     

«Понимая, что большинство людей больше не могут 
позволить себе мебель из цельного дерева, мы начали 
изготавливать ее из веток – стулья, скамейки, маленькие 
столики, какую-нибудь интересную полочку для книг или 
на кухню. Kак плюс для покупателей можно упомянуть тот 
факт, что каждое изделие выглядело самобытно – иногда 
хотелось даже имена им дать! – потому что четыре абсо-
лютно одинаковые ветки для ножек скамейки найти невоз-
можно. Но получились они стабильными и практически веч-
ными, так как ни одно изделие до сих пор ремонтировать не 
пришлось. Такие есть у меня дома, их до сих пор заказыва-
ют, если человек у себя дома хочет чувствовать себя дей-
ствительно стабильно». 

КОПИТ САМ, ДЕЛИТСЯ С ДРУГИМИ
Откровенно говоря, Гунтиса легче представить себе при-

севшим ненадолго отдохнуть на какую-нибудь корягу, чем 
расположившимся в уютном кресле. Потому что он рабо-
тает без выходных, если нужно выполнить заказ в обе-
щанный срок, проверить на практике какую-нибудь идею 
или посетить семинар, чтобы пополнить знания. В послед-
ние годы он и сам накопил знания по изготовлению кокле 
и немного в отношении музицирования, то есть знания он 
не только собирает, но и делится ими с другими, например, 
во время вечеров игры на кокле, которые организуются в 
Вентспилсской главной библиотеке, в Юркалне, Алсунге и 
других местах. 

«Я обычно не отказываю, так как до сих пор коллеги и 
мне никогда не отказывали в совете по поводу нюансов 
ремесла, а некоторые проявили особенное терпение, когда 

Курземское кокле возрождается в «Страумени»

я учился у них основам умения перебирать струны кокле, 
потому что этот инструмент, как мне кажется, эмоциональ-
но бесконечен, и освоить его полностью невозможно», – 
мастер радуется, что уже пару лет в его репертуаре имеет-
ся полтора десятка песен, с некоторыми из них он высту-
пал даже на показательных выступлениях и концертах в 
родных краях. 

ИНСТРУМЕНТ ВНЕ ВРЕМЕНИ 
О том, как кокле вошло в мою работу и жизнь, – рассказ 

особый, потому что, прежде чем изготавливать этот инстру-
мент, ремесленник, по словам Гунтиса, должен созреть не 
только как мастер, но и с духовной точки зрения. 

Такой музыкальный инструмент в Латвии и соседних стра-
нах изготавливался по меньшей мере семь столетий назад 
и использовался не только для аккомпанемента к танцу, но 
и для украшения различных событий и ритуалов, которые 
cуществуют вне времени. Не зря кокле и исполнители на 
кокле сотни раз упоминаются в латышских дайнах, а изго-
товление этого с виду вроде бы неприметного инструмента 
считается самой «латышской» профессией. После экспеди-
ции, во время которой записывались мелодии, исполнен-
ные на кокле, в конце XIX в. на суйтской стороне в Курземе 
Андрей Юрьянс отметил, что это главный инструмент наше-
го края, особенно в его западной части. Позднее музыкове-
ды признали, что курземское кокле – словно отдельный и 
особый мир, потому что каждый мастер делает его по-свое-
му. Одно такое, «особенно уникальное», c «порожком» для 
верхней струны, что дает дополнительно еще семь тонов, 
Гунтису посчастливилось получить в свое владение здесь 
же, у суйтов. Правда, пока не удалось найти музыканта, 
который эти необычные возможности сумел бы полностью 
использовать, так как это оказалось не под силу даже этно-
музыкологу и автору книг о кокле Валдису Муктупавелсу… 

РАБОТУ ВСЕГДА ВЕНЧАЕТ НЕОЖИДАННОСТЬ
Гунтиса кокле привлекли три года назад, когда одна 

жительница Алсунги обратилась к нему с просьбой отре-
монтировать ее инструмент. 

«Как сумел, я сделал это, а потом начал думать: а ведь 
интересно было бы изготовить такой абсолютно с нуля. 
Опыт в столярном деле у меня уже большой, где-то в воз-
духе еще ощущается аура главных суйтских мастеров 
кокле, живших сто лет назад, – Николая Хенькиса, Петериса 
Коратса, Яниса Порикиса, Екабса Крипса, в генах мест-
ных людей еще живы традиции музицирования, на чер-
даках и в закромах еще сохранились образцы инструмен-
тов», – Гунтис счел, что для этого должно быть достойное 
продолжение. 

«Сначала я просил совета у настоящих мастеров по изго-

товлению кокле, которых в Латвии немало, консультиро-
вался с музыкантами Диной Лиепой, Андой Абеле, Даце 
Настевичей и другими. Работа пошла сама собой. Все про-
исходило параллельно изготовлению мебели, потому что 
только за счет кокле пока не проживешь. Для мебели кли-
енты нередко предлагают, да и сам я в деревнях ищу луч-
шие деревья, но самый хороший материал я оставляю для 
кокле. Я использовал ель, сосну, березу, ясень, дуб, клен 
и другие – радость и удивление нескончаемы, потому что 
каждый инструмент звучит по-своему. Результат становит-
ся непредсказуемым, и это мне в работе нравится больше 
всего», – мастер не скрывает, что и мебель он изготавливает 
в одном экземпляре и не хотел бы серийного производства, 
даже если бы за это платили хорошие деньги. 

НЕСКОНЧАЕМОЕ МНОГООБРАЗИЕ РАБОТЫ
Гунтис хотел бы изготовить кокле еще из тридцати раз-

личных произрастающих в Латвии пород деревьев и пред-
ложить музыкантам оценить звучание инструмента. Хотя 
это кажется невозможным – даже инструменты, изготов-
ленные из одного ствола, могут звучат по-разному, и никто 
не скажет, почему. Не зря этому народному инструменту в 
Латвии даны такие разные, соответствующие музыкально-
му характеру наименования – связанные с солнцем, озе-
ром, ужом, счастьем, молнией, священником, ямщиком, 
хозяйкой и проч. Гунтис изготовленным инструментам имен 
не дает, так как полагает, что делать это должен хозяин 
кокле: игра на инструменте может быть очень интимным 
процессом, и для этого подходит лишь тот инструмент, имя 
которого созвучно характеру играющего. 

«В изготовлении кокле мне удалось уже достичь тако-
го уровня, что я начинаю усматривать, что можно было бы 
исправить в старинных моделях. Не думаю, что этим можно 
нарушить каноны создания инструмента, потому что ста-
ринным мастерам в голову не могли прийти современные 
технологии деревообработки и методы совершенствования 
чистоты и силы звука. Допускаю, что старые мастера ком-
пенсировали это многолетним опытом и талантом, которые 
в ходе истории не были унаследованы. Я знаю, что и мой 
опыт в некоторой степени уникален, и его нужно переда-
вать последующим поколениям, но работать за минималь-
ную зарплату не хочет ни один ученик. Пока что, насколько 
я знаю, «Страумени» – единственная в Курземе столярная 
мастерская, где можно заказать сразу несколько кокле раз-
личного размера и визуально разнообразные, в соответ-
ствии с моделями любого края Латвии. Надеюсь, что имен-
но это бесконечное многообразие долго будет поддержи-
вать во мне интерес к работе и побуждать к творчеству», 
– вопреки прагматизму нашего столетия Гунтис считает, что 
хорошая идея и путь к ее реализации важнее денег. 

Гунтис в «Страумени» с собственноручно изготовленным курземским кокле.

В минуту отдыха с дочерьми Паулой (слева) и Антрой.

Семья 
Ниедолиньшей 
в недалеком 
прошлом. 
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Еще одна неделя позади, впере-
ди выходные, и стоит перевести 
дух и отдать предпочтение более 
спокойному отдыху. Вообще вент-
спилчане часто отдают предпочте-
ние отдыхать, наслаждаясь куль-
турными ценностями. Несомненно, 
что одни из самых больших цен-
ностей и для Латвии и Риги, для 
любого края и волости – это танцы 
и пение, а также театр. По нашему 
мнению, насладиться этими цен-
ностями можно в полном объеме в 
эти выходные дни!  

П ять спектаклей в один 
день – кто сможет выдер-
жать такой театральный 
марафон? Думаем, что 
многие. Это стоит уви-

деть, потому что в субботу, 23 фев-
раля, в течение всего дня, с 12 часов 
до позднего вечера в Вентспилсском 
культурном центре пройдёт смотр 
Курземского региона в рамках смо-
тра театральных постановок люби-
тельских театров Латвии «Спектакль 
года 2018». Смотр начнут вентспил-
чане – Вентспилсский театр пока-
жет спектакль по мотивам пьесы 
Джона Патрика «Странная миссис 
Сэвидж». Спектакль в постановке 
Вии Дравини вентспилчане могли 
оценить уже дважды, но это будет 
особенный показ – потому что это 
смотр любительских театров. Затем 
на сцену выйдут участники люби-
тельского театра из Яунлутрини, они 
покажут спектакль «Семь вечеров», 
режиссёр Даце Юдина. Следующим 
на суд зрителей и жюри будет пред-
ставлена комедия Аншлава Эглиша 
«Par purna tiesu» любительского 
театра из Друвы, Попеский люби-
тельский театр познакомит с пьесой 
Аниты Гриниеце «Puķu brokastis», а 
завершит этот театральный мара-
фон Злекский любительский театр 
Адолфа Алунанса «Mūsu pokāls». 
Наших нужно поддержать, поста-
новки обещают быть очень интерес-
ными, к тому же вход – бесплатно!  
Лучшие попадут на большой смотр 
– 10 лучших спектаклей будут уча-
ствовать в финале, в Театре Дайлес 
в Риге. Финалистов узнаем 1 апреля! 

Между прочим, перед тем как 
отправиться смотреть театральные 
спектакли, стоит дойти до рыноч-
ной площади Старого города, где 
с 11 часов будут отмечать День 
шпика (сала). Несколько солёный, 
но весёлый и вкусный праздник, 
обещают его устроители. Это заме-
чательная ежегодная традиция, к 
тому же, чего только нельзя сде-
лать со шпиком. Оказалось, что не 
только засолить и съесть просто 
так, пожарить с яйцами или сде-
лать пирожки со шпиком, но даже 
создать удивительные скульптуры и 
картины! Интересующимся расска-
жут об истории шпика, которая, как 
оказалось, очень древняя, с бесчис-
ленными рассказами.    

Многие ли из вас знают, как оде-
вались в средние века? Что носи-
ли и как носили? Конечно, в те 
времена было не так, как сейчас 
– быстро надел майку, прыгнул в 
джинсы и кроссовки – и вперёд. 
В Вентспилсском музее, в замке 
Ливонского ордена можно озна-
комиться с выставкой фотографа 
Герды Буши-Земниеце «Гардероб 
рыцаря». Из этого фоторассказа 
можно получить представление о 
том, как в средние века люди как 
луковицы, слой за слоем, одевали и 
снимали свою одежду. Мы бы даже 
сказали, что в те времена одежде 
уделяли гораздо большее внима-
ние, чем во времена современной 
моды. Но как? Об этом вы узнаете 
на выставке в замке! 

Покажут 
лучшее

Любимые не умирают. 
Не плачьте уходящим вслед. 
Ведь это только свечи тают, 

Сердца не угасают, нет...

Выражаем самые глубокие 
соболезнования Владимиру Стаднику 

и воспитанникам ХК «Venta 2002» 
Елизавете и Кузьме Стадникам по 

случаю кончины его жены и их матери.   
 

ХК «Venta 2002»

Уже в 1912 году Вентспилсская дума оценивала возмож-
ность переименовать какую-нибудь из улиц города в «улицу 
Романовых», так как в феврале следующего года исполня-
лось 300 лет с тех пор, как на российский престол взошел 
первый представитель царской династии Михаил Романов 
(в конкретный период правил император Николай II, тот, 
которого летом 1918 в Екатеринбурге расстреляли больше-
вики). Названия Кулдигас, Пилс, Курхауза (Васарницу) и про-
спекта Лиелайс менять не хотелось, а больших улиц в горо-
де не много, в свою очередь, маленькую улочку называть 
«по-императорски» не пристало. 

Февральские хроники минувших лет
Почему улица Ганибу не стала носить имени императора? 

В конце концов уже в начале 1913 
года выбор пал на улицу Ганибу – 
со стороны центра выглядит весь-
ма не плохо: новый, красивый дом 
Абеля на углу улицы Плата, на 

перекрестке Ганибу и Юрас репрезентабель-
ный дом Крапте, да, а дальше? А дальше 
брусчатки больше нет, по обеим сторонам 
грязной проезжей части пивные ларьки, трак-
тиры, за улицей Петера – дом терпимости, а 
на углу улицы Берзу – скотобойня с непри-
ятными запахами… такую улицу назвать в 
честь царской семьи было бы очень некраси-
во, поэтому улица Ганибу в городском плане 
так и сохранила свое название. Однако боль-
шой «праздник императора» 21 февраля в 
Вентспилсе отметили блестяще – с празд-
ничными богослужениями во всех церквах; 
после богослужения на площади возле пра-
вославной церкви и на улице Плоста про-
шел парад, в котором «участвовало военное 
начальство с солдатами, солдаты погранич-
ной службы, команды жандармов, городо-
вые, общество добровольных пожарных и 
все прочие общества города, а также воспи-
танники реальной школы, торговой школы и 
гимназии. В окнах домов размещены портре-
ты царственных особ, особенно красиво укра-
шены государственными флагами и иллюми-
нацией улицы Пилс и Кулдигас». («Ventspils 
Apskats».) После торжественного заседа-
ния думы по Вентспилсским улицам прошли 
участники шествия с факелами. 

Несмотря на пышные празднества, вент-
спилчан мучает беспокойство по поводу слу-
хов об угрозе войны. Многие хоть сколь-
ко-нибудь зажиточные граждане решили, что 
банкам больше нельзя доверять, поэтому 
срочно опустошили свои счета, полагая, что 
в чулке будет надежнее. Некая владелица 
дома решила, что лучше всего хранить день-
ги и ценные бумаги в дымоходе. К сожале-
нию, при проверке своих сбережений она 
констатировала, что все накопленные пару 
тысяч превратились в пепел... Другой вент-
спилчанин свои золотые и серебряные день-
ги зарыл в саду под яблоней, но за ним 
подсмотрел сосед, который ночью деньги 
выкопал. Полиции тут было чем заняться, но 
поди докажи, сколько монет было – две или 
двадцать! Молодые горожане, которым эти 
заботы были чужды, каждый вечер развле-
кались на освещенном светом керосиновых 
ламп катке «Union» возле Красного моста. 
В свою очередь, дума на последнем фев-
ральском заседании серьезно обсуждала 
вопрос строительства общественной убор-
ной в конце улицы Плоста возле переправы. 

ПРИЗЫВ К ВЛАДЕЛЬЦАМ ПИВНЫХ 
ЛАВОК И ЗВЕРИ ДЛЯ ЗООПАРКА 

В феврале 1914 года Вентспилсская дума, 
оценив вред, который горожанам наносит 
чрезмерное употребление алкоголя, предло-
жила призывать владельцев пивных лавок 
в своих заведениях на видном месте раз-
местить «статистические табели и диаграм-

мы», которые иллюстрируют вред алкоголя. 
Современному читателю будет трудно пове-
рить в зафиксированный тогда в документах 
факт, что в городке, где проживали (включая 
окрестные поселки) около 30 тысяч жителей, 
существовало 98 (!) заведений, где можно 
было купить и выпить алкогольные напит-
ки. Наиболее распространены были пивные 
лавки – их было больше 50. На том же засе-
дании дума решила, что по субботам пив-
ные лавки должны закрываться уже в пять 
вечера, а по воскресеньям они должны быть 
закрыты. Помогло ли? 

«Ventspils Apskats» оповещает, что в порт 
вошел английский пароход «Kowno», кото-
рый везет  в Рижский зоопарк приобретенных 
животных. «На пароходе находится лошадь 
исключительной красоты, у нее красивая, 
густая грива длиной до земли. Там же нахо-
дятся две свиньи, каждая 80 пудов весом 
(пуд=16 кг; то есть вес свиньи должен был 
быть 1,28 т? Не ошибся ли наш коллега из 
прошлого, добавив ноль?) и еще две охот-
ничьи собаки». 

А ГДЕ ЩИ, ТУТ И НАС ИЩИ
В том же феврале 1914 года Вентспилсская 

дума получила просьбы от нескольких домов-
ладельцев из Чикстиньциемса, Закюциемса 
и Стрикюциемса (все в Парвенте) о присо-
единении к городу. «Тогда у поселков будет 
право на уличное освещение и уличную 
железную дорогу, об устройстве которой, 
надеемся, и сам город вскоре должен будет 
думать. Самому Вентспилсу такое расшире-
ние тоже пошло бы на пользу, потому что с 
ростом числа жителей город был бы причис-
лен к более высокому рангу, чем до сих пор. 
Было бы желательно, чтобы и Остас галс, 
Галиньциемс и Жаже последовали приме-
ру соседей», – писал «Ventspils Apskats». 
Однако другие домовладельцы парвентских 
поселков, глядя на обсуждение присоеди-
нения, освещения, появления брусчатки и 
еще только предполагаемого строительства 
уличной железной дороги, рассуждали, что 
проекты довольно хороши, но при их реали-
зации знатная доля налогов утечет в карма-
ны подрядчиков, как говорится, где щи, тут и 
нас ищи… 

«В ПЕТЛИЦЕ ПЕРЫШКО»
8 февраля 1921 года впервые после Первой 

Мировой войны вентспилчане получили местную 
газету под названием «Вентас Балсс». Ее издал 
тот самый неутомимый Теодорс Антманис, который 
с 1907 по 1914 год был издателем и редактором 
«Ventspils Apskats»; первым редактором небольшо-
го листочка был A. Бруннерс. Важнейшие новости в 
первом номере «ВБ»: о государствах, которые при-
знали Латвийскую Республику де-юре, об ожидае-
мых выборах в думу 13 марта. «Вентас Балсс» стала 
особенно популярной после того, как редакторское 
кресло занял талантливый и разносторонний Феликс 
Натиньш (4 мая 1923 года), который действительно 
добился, что «кто читает Вентас Балсс», тот знает 
все» (рекламная надпись на стене дома по улице 
Кулдигас). Натиньш привлек к работе в редакции 
талантливых журналистов (в том числе, Фрициса 
Дзиесму (Форстманиса) и создал завидную широкую 
репортерскую сеть. Будь то сгоревший на окраине 
города сарайчик, или у кого-то на рынке вытащили 
кошелек – читатели были в курсе всего. 

На празднике по случаю 15-летия существования 
газеты (1936 г.) в стихотворении, посвященном работ-
никам редакции, читаем: «В петлице перышко, сло-
вом, – Феликс Натиньш». Газета, издававшаяся акци-
онерным обществом Натиньша, выходила до 12 июля 
1940 года, когда советская оккупационная власть 
ее ликвидировала, и в Вентспилсе осталась толь-
ко большевистская «Брива Вента» (первый номер 
– 29 июня 1940 года). Владелец, редактор «Вентас 
Балсс», вентспилсский общественный деятель Ф. 
Натиньш умер мученической смертью в Сибири. 

ИСТОРИЧЕСКАЯ ПЕЧЬ
В феврале 1930 года «Вентас Балсс» писала о 

культурно-историческом объекте, который, к сча-
стью, дожил до наших дней. «Посетители городской 
читальни в углу большого зала наверняка замети-
ли большую кафельную печь, разрисованную цве-
тами. Печь очень ценная, и управление памятни-
ков переняло ее в свое ведение. До войны в доме, 
в котором теперь находится библиотека и читальня, 
располагалось городское правление, и в зале, где 
находится печь, проводились заседания городской 
думы. Дом читальни очень старый, ему более ста 
лет, но крепкой постройки». Наши читатели, навер-
ное, поймут, что речь идет о нынешнем Доме писате-
лей и переводчиков на окраине Ратушной площади. 
Историческая печь, как говорится, «еще жива». 

Перекресток улиц Ганибу и Юрас в начале ХХ века. На правой стороне дом  
предпринимателя Крапте. 

Dzintaru 20a, Ventspils, 
LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, 
E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu 
kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!
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Школам разрешат самим 
принять решение 
Самоуправления до сентября долж-
ны подготовить свое видение развития 
школьной сети и принять решение, какие 
средние школы будут работать как сред-
ние школы или гимназии, а какие будут 
реорганизованы в основные школы. Могут 
быть также разработаны критерии каче-
ства школы, не исключается возможность 
пересмотра и количественных критериев. 

Минимальную пенсию 
поднимут до 94 евро 
Минимальную пенсию планируется под-
нять до 94 евро, начиная с 2020 года. В 
этом году планируется индексация пен-
сий, она будет более широкой и наибо-
лее выгодной окажется для тех пенсио-
неров, рабочий стаж которых более 45 
лет. Пенсионеры также получат доплату 
за годы работы до конца 1995 года. 

О кандидате в президенты 
договорятся в апреле 
Партии правящей коалиции договорятся 
об одном возможном кандидате на пост 
президента Латвийского государства до 
15 апреля. Пока политики договорились 
лишь о критериях, которым должен соот-
ветствовать кандидат в президенты. До 
сих пор партнеры по коалиции озву-
чили только кандидатуру судьи Суда 
Евросоюза Эгилса Левитса. 

Автодороги в 
катастрофическом состоянии 
В сети автодорог 64% дорог в хорошем и 
отличном техническом состоянии, одна-
ко неполные 26% в плохом состоянии, 
10% – в удовлетворительном. Из госу-
дарственных региональных автодорог с 
асфальтовым или грунтовым покрытием 
в плохом состоянии 43% и 46% дорог, 
такая же картина и в отношении госу-
дарственных местных автодорог. За 25 
лет накопился дефицит невыполненных 
работ на сумму 4 млрд евро. 

Из-за оставленного СЗК 
«наследства» расходы 
бюджета вырастут 
По сравнению с проектом плана бюджета 
правительства Мариса Кучинскиса (СЗК) 
на 2019 год новый проект бюджета пред-
полагает более значительные расходы: 
они вырастут на 400 млн евро, дополни-
тельно 28,5 млн евро будут направлены 
на различные приоритетные мероприя-
тия. Дефицит бюджета в 2019 году пла-
нируется в размере 0,5% от ВВП. Проект 
бюджета еще необходимо согласовать с 
Европейской комиссией. 

Ликвидируют систему двух 
корзин, произведут ревизию 
налогов 
Министерство здравоохранения предла-
гает внести изменения в Закон о финан-
сировании здравоохранения, ликвидиро-
вав систему двух корзин. Министр Илзе 
Винькеле считает, что всю систему здра-
воохранения сейчас содержат 600 тысяч 
работающих, хотя в стране в целом 1 
млн трудоустроенных.  

«DANSKE BANK» закрывает 
бизнес в Балтии 
Датский банк «Danske Bank» прекратит 
свою работу в Балтии. Решение при-
нято через несколько часов после того, 
как эстонская институция финансового 
надзора распорядилась закрыть фили-
ал «Danske Bank» в Эстонии из-за кон-
статированного отмывания денег через 
него. По подсчетам, с 2007 по 2015 год 
через эстонский филиал «Danske Bank» 
были отмыты миллиарды евро.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

 Окончание. Начало на 1 стр.

АО «MECHPORT» 
приглашает на работу:
 Сварщиков
- Требования к кандидату:  
профессиональное или среднее специальное образование, опыт работы.
- Предлагаем: стабильную работу, социальные гарантии.  
Оплата-от 4.00 евро в час и премиальные за хорошую работу.
 Слесарей
- Требования к кандидату: профессиональное или среднее специальное образова
ние, желателен опыт работы.
- Предлагаем: стабильную работу, ежемесячные доплаты за результаты работы,  
социальные гарантии, суммированное рабочее время, оплата от 3.40 EUR/ч.
 Подсобных рабочих для выполнения подсобных 
 и вспомогательных работ
- Требования к кандидату: образование - среднее или основное образование.
- Предлагаем: Стабильную работу, ежемесячные доплаты за результаты работы,  
социальные гарантии, суммированное рабочее время, оплата от 3.40 EUR/ч. 

CV отправлять по электронной почте mechport@mechport.lv  
до 31.03.2019.

В КОНКУРСНОМ ПОРЯДКЕ 
ПРИГЛАШАЕТ НА РАБОТУ
ТРАНСПОРТНЫХ РАБОЧИХ 

ТРЕБОВАНИЯ К КАНДИДАТУ:
• Среднее образование;
• Водительские права B категории;
• Преимуществом будет считаться:
    • Опыт работы на портовой технике;
    • Водительские права на тракторную 

технику категории С;
    • Опыт работы на должностях: соста-

витель поездов и оператор ДСК.
Работа по сменам, 4,10 EUR в час

CV  и заявление направлять  
в отдел кадров до 08.02.2019. 

Вентспилс, ул. Дзинтару 22, 
LV-3602; э-почта personals@vto.lv

из 110 краев, два города республиканского 
значения, соответствующего критериям цен-
тра развития нет в 52 краях. В Латвии до сих 
пор много краевых самоуправлений, у кото-
рых недостаточные налоговые поступления 
для реализации эффективного управления 
и обеспечения необходимых жителям обще-
ственных услуг. 

Еще при прежнем правительстве были 
разработаны возможные варианты АТР. 
Один из них предполагал модель админи-
стративного деления из 49 краев и девяти 
городов республиканского значения, а как 
второй вариант VARAM предлагало снача-
ла сформировать 29 территорий сотрудни-
чества вокруг центров развития националь-
ного и регионального значения, к которым 
самоуправления могли бы присоединиться 
добровольно. Была идея также создать 16 
округов, центром которых стали бы более 
значимые города или края. В свою очередь, 
Юрис Пуце незадолго до утверждения пра-
вительства Кришьяниса Кариньша сказал: 
«Оптимальным уровнем было бы идти к 
созданию центров развития, и это была бы 

Административно-территориальная реформа. Возможно, 
ликвидируют статусы городов республиканского значения

модель «21+9». Одновременно понятно, что 
особенно потребуется обратиться к вопро-
су о самоуправлениях вокруг Риги, так как 
их экономическая ситуация и численность 
населения самодостаточны». Как бы то ни 
было, реализация АТР до 2021 года отмече-
на в качестве приоритета в декларации пра-
вительства Кришьяниса Кариньша. 

Уже сегодня очевидно, что реформа будет 
недешевым удовольствием – как сказал 
Юрис Пуце в интервью передаче «De Facto» 
(ЛТВ), она может обойтись в 1% от внутрен-
него валового продукта. Самые большие 
расходы будут связаны с инвестиционны-
ми проектами – самоуправления будут сти-
мулировать объединиться, выделяя день-
ги, например, на ремонт дороги или новое 
строение. Вероятнее всего, подобные меро-
приятия и вызовут больше всего расходов в 
рамках реформы, по приблизительным под-
счетам, они могут составить 300 млн евро. 
Известно, что для начала реформы необхо-
димо 800 000 eвро, 500 000 из которых уже 
найдены в бюджете самого министерства. 
Эти средства будут израсходованы на допол-
нительную оплату труда работников, актуа-
лизацию исследовательских данных, орга-

низацию встреч с жителями в каждом крае. 
Предполагается, что 220 000 евро будут 
потрачены на информационный телефон и 
информирование жителей края. 

Сейчас для дискуссии партий, создавших 
коалицию, по вопросам подготовки рефор-
мы и эффективному ее осуществлению под 
руководством министра по охране окружаю-
щей среды и регионального развития Юриса 
Пуце создан Комитет по развитию. Членами 
комитета являются один-два представите-
ля от каждой фракции Сейма, входящей в 
коалицию. 

Консультации по административно-тер-
риториальной реформе, в соответствии с 
Европейской хартией местного самоуправ-
ления, предполагается осуществлять с июня 
до сентября, а пригласить внешних экспер-
тов для создания модели реформы планиру-
ется с апреля этого года до сентября. 

VARAM планирует, что концептуальная 
договоренность об основных принципах 
завершения реформы будет осуществлена в 
феврале этого года, и законопроект о завер-
шении реформы будет подан в правительство 
до 28 февраля. Принятие законопроекта в 
Сейме необходимо обеспечить до 1 июня. 

Уже долгое время дискутируется и обсуждается, есть ли вообще смысл и насколько он велик от перевода часов весной и осенью, 
чтобы перейти на так называемое летнее и зимнее время. Этот порядок навряд ли будет иметь долгую историю, так как уже доволь-
но длительное время всё больше людей и стран хотят ликвидировать эту бессмысленную систему. Наконец-то стало известно, когда 
это произойдёт. Начиная с 2021 года мы все в Европейском Союзе будем навсегда жить по летнему времени! Но какие аргументы в 
пользу отмены этого порядка и установления перехода на постоянную жизнь по летнему времени высказывают конкретные отрасли 
народного хозяйства, вы прочтёте в этом резюме. Вы также узнаете не мало интересных фактов, которые некоторых даже заставят в 
недоумении наморщить лоб, или, совсем наоборот – вызовут неподдельную улыбку. 

Жить будем только в летнее время! 

С начала о принятой Латвией пози-
ции. Ответственное за конечный 
результат Министерство эконо-
мики в только что опубликован-
ном сообщении указало, что в 

целом поддерживает отказ от сезонного изме-
нения времени и после принятия Европейской 
Комиссией (ЕК) новой директивы готово пере-
йти на летнее время и оставаться в нем 
постоянно. Чиновники министерства пришли 
к выводу, что в целом переход на летнее 
время и обратно не вызывает значительного 
воздействия на народное хозяйство, но, учи-
тывая принципы работы внутреннего рынка 
ЕС, важно обеспечить, чтобы все страны-у-
частницы ЕС действовали одинаков относи-
тельно перехода на летнее время и обратно.  

Например, в отрасли энергетики и 
транспорта по данным, предоставленным 
специалистами отрасли, влияние перехода 
на летнее время несущественное и наблю-
дается экономия энергии. Хотя индивидуаль-
но частные лица ощущают снижение потре-
бления электроэнергии в летний период, 
в государственном масштабе эта экономия 
несущественная.   

Представители отрасли здравоохранения 
указали, что дополнительный свет в послео-
беденное время способствует как психологи-
ческому здоровью, так и физическому здоро-
вью – синтез витамина D, а также более про-
должительные светлые вечерние часы уве-
личивают жителям возможность заниматься 

различными физическими занятиями на све-
жем воздухе. Одновременно было указано 
на то, что у отдельных людей смена време-
ни вызывает дисбаланс в физиологическом 
суточном ритме и может вызвать нарушения 
сна, что в свою очередь влияет на внимание 
и бодрость, более ощутимо перемена време-
ни влияет на людей с психическими наруше-
ниями здоровья. 

В коммерческой деятельности в летний 
период наблюдается небольшая экономия 
потребления электроэнергии. Как сказано в 
сообщении, «для отдельных отраслей пере-
ход на летнее время приносит положитель-
ные результаты, например, для туристиче-
ской отрасли, в которой может быть прод-
лено время оказания некоторых услуг, так 
как в светлое время дня наблюдается значи-
тельное увеличение активности людей вне 
помещений”. 

Если предыдущие отрасли сделали по 
меньшей мере понятные и осмысленные 
выводы, то резюме строительной отрасли 
действительно звучит как буквально вос-
принятое объяснение астрономического, а 
не абстрактного зимнего и летнего време-
ни: «Летнее время имеет позитивное воз-
действие – учитывая сравнительно корот-
кий строительный сезон в Латвии, переход 
на летнее время позитивно влияет на про-
дуктивность труда и позволяет организовать 
работы в две смены. Одновременно коммер-
санты указали на то, что, отменив переход на 

летнее время, может наблюдаться удорожа-
ние строительства». Поняли? 

А что об этом говорят представители 
сельскохозяйственной отрасли? В сельском 
хозяйстве работа имеет ярко выраженный 
сезонный характер, и время, которое можно 
с пользой использовать для производства 
работ вне помещений, имеет важное зна-
чение. В летний сезон, особенно в жаркое 
время, сельскохозяйственники могут начи-
нать работу раньше, когда температура воз-
духа сравнительно ниже, чем в середине 
дня. В свою очередь в птицеводстве и в 
молочном животноводстве переход време-
ни несколько негативно, но всё же влияет 
на продуктивность, так как сдвиг времени 
с периодическим переходом на различное 
время в течение года вызывает трудности 
адаптации у животных.   

Однако в настоящий момент, ещё до при-
нятия окончательного решения во всех стра-
нах-участницах ЕС весной произойдёт пере-
ход на летнее время, и осенью стрелки 
часов будут переведены назад.  В этом году 
в Латвии переход на летнее время произой-
дёт 31 марта. 

В наши дни переход на летнее время 
по-прежнему практикуют 76 стран мира, но 
не во всех это происходит одновременно. В 
10 странах переход происходит иначе, а в 
большинстве или в 128 странах такого поня-
тия, как переход на летнее и зимнее время, 
вообще не существует. Скоро такого не будет 
и в Латвии. 



У вентспилсских легкоатлетов 
пять золотых медалей 
На чемпионате Латвии по легкой атле-
тике Лаума Грива (прыжки в длину) 
одержала победу, показав результат 
6,35 м, а ее сестра Мара завоевала 
серебро (6,26 м). Две золотые медали 
у спринтера Яниса Лейтиса, который 
стал лучшим на дистанциях 200 м и 
400 м. Две золотые медали в прыж-
ках c шестом – у мужчин победу одер-
жал Марекс Арентс (5,40 м), у женщин 
– Илдзе Бортащенока (4,00 м). Для 
них это 18-й и 14-й титул чемпионов 
Латвии соответственно! 

6 медалей на домашнем 
чемпионате 
На прошедшем в Вентспилсе откры-
том чемпионате Латвии наши луч-
ники завоевали одно золото, четыре 
серебряные медали и одну бронзо-
вую, а в командном зачете одержали 
победу. В классе «Олимпийский лук» 
серебро у Дависа Блазе. В классе 
«Компактный лук» чемпионом Латвии 
стал Сергей Мелешкевич. У Виктора 
Авсюка и Янеты Гринвалде серебро, 
у Софии Грушиной – бронза. 

Пропустили шайбу  
и проиграли в Лиепае 
Неожиданное поражение в игре Лиги 
развития юношеского хоккея потер-
пел вентспилсский ХК «Вента–2002», 
который в гостях со счетом 3:5 усту-
пил «Liepājas SSS». Еще в конце 3-го 
периода вентспилчане были близки к 
ничьей, но в конце матча лиепайча-
не отправили шайбу в ворота. Сейчас 
«Вента–2002» отстает от лидеров 
«Dinaburga» уже на 7 пунктов. 

Поражение и в Риге 
Волейболисты ВK «Вентспилс» потер-
пели второе тяжелое поражение под-
ряд в играх Латвийской национальной 
первой лиги, на этот раз в гостях со 
счетом 0-3 проиграв Рижской волей-
больной школе. В общем зачете чем-
пионы ВК «Вентспилс» с 20 очками 
опустились на 4-ю позицию. 

Вентспилчанин будет 
руководить сборной U-19 
В должности главного тренера жен-
ской сборной Латвии по баскетболу 
U-19 утвержден тренер вентспилсской 
спортивной школы «Спарс» Матисс 
Граудиньш. Сейчас ему нужно будет 
руководить сборной U-19 в финаль-
ном турнире Кубка мира. 

ВВШ разгромила лидеров 
Неожиданно убедительную победу в 
игре Первой лиги чемпионата Латвии 
по футзалу отпраздновала команда 
Вентспилсской высшей школы, кото-
рая на своей площадке со счетом 
8:3 обыграла лидеров – ФК «Тукумс 
2000»/TSS. ВВШ в общем зачете вос-
точной конференции с 18 очками под-
нялась на 3-ю позицию. 

Капитулировали перед 
российским клубом
В проверочной игре на своих вторых 
сборах в Испании ФК «Вентспилс» со 
счетом 0:3 капитулировал перед силь-
ным российским клубом «Ростов». Все 
три гола российский клуб забил во вто-
ром тайме, к тому же, в ходе матча вент-
спилчане не реализовали 11-метровый. 

Хоккеисты близки к титулу 
чемпионов 
В третьем туре Вентспилсской откры-
той хоккейной лиги победу отпразд-
новали хоккеисты «Kurekss», однако 
в общем зачете уверенно лидирует 
вторая команда Вентспилсского края, 
занимающая на данном этапе 2-е 
место. В дуэли двух команд «Kurekss» 
победил со счетом 2:1. Хоккеисты 
края перед последним туром имеют 
преимущество в 5 очков. 

КОРОТКО О СПОРТЕ
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С Вентспилсом может «конкурировать» толь-
ко Лиепая и Талси, однако и они очень далеко 
– в Лиепае зарегистрировано только 26 нару-
шений, а в Талси – 16. 

Самый низкий уровень преступности и 
самое быстрое его снижение, а также самое 
низкое число преступлений зарегистриро-
вано в Валмиере, где также наблюдается 
самый низкий уровень безработицы в стра-
не наряду с Ригой.  В Валмиере в прошлом 

В Вентспилсе в прошлом году 
существенно вырос уровень преступности
 Окончание. Начало на 1 стр. году зарегистрированы только 396 престу-

плений, или только почти одно преступле-
ние в среднем в день. В течение года уро-
вень преступности снизился на неполную 
сотню – в 2017 году зарегистрировано 488 
преступлений. За Валмиерой с наимень-
шим числом преступлений следуют Резекне 
и Юрмала. Наибольшее число преступле-
ний совершено в Риге, где в прошлом году 
зарегистрированы 19 413 преступлений, 
однако это на 282 преступления меньше, 
чем год назад.   

К тому же, в прошлом году в стране в 
целом число преступлений продолжало сни-
жаться – всего зарегистрированы 43 260 пре-
ступлений. Их число по сравнению с 2017 
годом уменьшилось почти на тысячу, и уро-
вень преступности на 10 000 жителей соста-
вил 225,3 преступлений. К тому же, в про-
шлом году зарегистрирован самый низкий в 
истории уровень преступности. По всей стра-
не немного выросло число тяжелых престу-
плений, а также уровень преступности имен-
но среди молодёжи. 

В минувшие выходные в нескольких поселках 
Вентспилсского края можно было встретить мно-
гочисленных детей Мартиньша, цыган, ряженых в 
масках волков, коз, ряженых на ходулях, духов пло-
дородия, вастлавьев. Это были участники XX меж-
дународного фестиваля масочных традиций, кото-
рые представляли 22 фольклорные группы масок из 
Латвии и зарубежья. 

В субботу все они находились в волостях края, затем 
на конференции участники фестиваля беседовали о 
масках, как об одном из интереснейших проявлений тра-
диционной культуры, в воскресенье, в заключение кон-
ференции хранители старинных традиций собрались в 
Таргальской основной школе. Оттуда все участники весё-
лого пёстрого карнавала отправились в недавно откры-
тое в центре Таргале Ливское рыбацкое подворье, чтобы 
вместе порадоваться и отметить праздник Метени, кото-
рый означает приближение начала весны. 

Отпраздновали Праздник масок и праздник Метени

На излете зимы многие представительни-
цы прекрасного пола, а также мужчины, 
глядя в зеркало, задумываются, как изба-
виться от накопленных в холодное время 
года лишних килограммов. Можно, конеч-
но, и даже нужно заняться спортом, но 
можно и чаще, чем обычно, устраивать в 
своем жилище уборку. Возможно, этот про-
цесс не приносит особой радости, одна-
ко калории можно сжечь не хуже, чем на 
спортивном тренажере. «Ventspilnieks.lv» 
поинтересовалась, сколько калорий «съе-
дает» обычная работа по дому. 

Хотите похудеть?  
Сделайте уборку!

П лохая новость: если человече-
ство в ближайшие годы не пре-
кратит набирать вес, то ни диеты, 
ни экологически чистые продукты 
не помогут избавиться от лишних 

килограммов, которые Homo sapiens нако-
пил в процессе эволюции. Нынешнее поко-
ление подвержено таким же изменениям, 
которые произошли 200 лет назад, когда 
рост европейцев увеличился на 30 сантиме-
тров. Отличие только в том, что сейчас уве-
личиваются объемы: в 1980 году средний 
вес мужчины составлял 73,7 кг, женщины – 
62,2 кг, а в начале XXI века эти цифры были 
уже 81,6 и 68,8 кг соответственно. 

Обычно эволюция – медленный процесс, 
и в организме происходят несущественные 
изменения. Однако сейчас за пару поколений 
человечество существенно изменило окру-
жающую среду, и эта деятельность вызва-
ла изменения в процессе обмена веществ в 
организме, который тысячелетиями был ори-
ентирован на борьбу с голодом. Мы набира-
ем вес не только из-за неумеренного употре-
бления калорийных продуктов, но и в резуль-
тате малоподвижного образа жизни. Ведь 
зачем двигаться самим, если есть удобный 
автомобиль и различная бытовая техника, 
которая многое делает вместо нас. 

Поэтому не нужно жалеть себя и тяже-
ло вздыхать, когда приходится заниматься 
домашними делами. 

Особенно способствует похудению боль-
шая стирка и генеральная уборка, потому 
что только через 20 минут работы мышцы 
начинают сжигать максимальный объем 
жира за конкретную единицу времени. Если 
хочется сжечь как можно больше калорий, 

уборку лучше делать с энтузиазмом два 
или даже три часа. Рекомендуется рабо-
тать в нормальном темпе под ритмичную 
музыку. Трехминутное мытье пола, за кото-
рым следует 10-минутный отдых, пользы не 
принесут. 

Когда, чувствуя усталость после подоб-
ных подвигов, вы вымоете голову (–20 ккал) 
и высушите волосы феном (–30 ккал), може-
те с гордостью отметить про себя, что день 
прожит не зря. 

Если хочется за самоотверженный труд 
побаловать себя чем-нибудь сладеньким – 
стоп! Если поддадитесь искушению, уборку 
придется начинать сначала.  

Кусочек торта (370 ккал) – непрерыв-
ная работа пылесосом в течение часа или 
35-минутная чистка ванны, или ходьба час и 
15 минут быстрым шагом (в магазин, детский 
сад, химчистку…).

Порция мороженого (280 ккал) – 55-минут-
ное мытье посуды вручную или 25-минутная 
стирка плотных занавесок вручную. 

Всего за 10 минут домашние 
дела помогут вам сжечь:
30 ккал – чистка овощей ножом 
50 ккал – мытье посуды руками 
70 ккал – мытье пола при 
помощи швабры 
120 ккал – мытье пола руками 
120 ккал – мытье плитки в ванной 
110 ккал – чистка ванны и 
раковины до блеска 
60–80 ккал – вытирание пыли с мебели 
60 ккал – чистка ковров и 
мягкой мебели пылесосом 
35 ккал – смена постельного белья 
и застилание двуспальной кровати  
60 ккал – стирка колготок и 
нижнего белья вручную 
110 ккал – стирка занавесок вручную

Небольшая плитка шоколада (400 ккал) – час 
непрерывной работы пылесосом или 40-минут-
ное мытье пола руками. Оно вам надо? 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

«Налоговая реформа очень неудачная, непродуманная, 
недальновидная и фактически делает все самоуправления 
Латвии заложниками правительства».

(Айварс Лембергс на пресс-конферен-
ции о бюджете самоуправления)
• • •

Ворон ворону глаз не выклюет?..
И эти противоречия заставляют задать несколько не совсем 

удобных вопросов.  Во-первых, как же так получилось, что унич-
тожающая критика налоговой реформы прозвучала больше 
через год после вступления в силу самой налоговой реформы? 
Неужели господин Лембергс действительно опустился до столь 
дешёвого популизма, что в неудачах налоговой реформы теперь 
винит новое, только что утверждённое правительство Кариньша? 
Во-вторых, никак не хочется верить, что сам господин Лембергс и 
его щедро оплачиваемые члены партии в позиции Вентспилсской 
думы настолько некомпетентны и неопытны в политической кухне, 
что не могли прогнозировать эту «неудачную, непродуманную 
и недальновидную» реформу ещё на стадии её разработки.  К 
тому же – чем же занимались сами члены партии «Латвии и 
Вентспилсу» в предыдущем Сейме? Куда же подевались трево-
жные звонки о том, что реформа угрожает самоуправлениям раз-
личными “зависимостями» от правительства?   Возможно, причина 
в том, что излишняя уверенность в том, что проигрыш на выборах 
невозможен и в дальнейшем можно будет держать правительство 
“под каблуком» Вентспилса, что и в дальнейшем все самые важ-
ные решения правительства на вечные времена будут согласова-
ны на берегу Венты? И в- третьих, как же так получилось, что толь-
ко через несколько дней после принятия непрозрачного городско-
го бюджета уже началось сетование на то, что «самоуправления 
делают заложниками правительства»? Не будет ли это сигналом 
плохого прогноза: а именно, что с бюджетом у города ничего не в 
порядке и что уже с самого начала происходит поиск виноватого в 
несчастьях своего города? Чтобы позднее, когда проблемы будут 
видны невооружённым глазом, можно было бы публично оправды-
ваться – да, мы уже в феврале говорили…  

Конечно, господин Лембергс всегда был известен самыми разно-
образными одиозными высказываниями практически во всех обла-
стях жизни.  Поэтому вроде как можно и эту фразу списать на уже 
упомянутую одиозность. Однако точно так же обращение господи-
на Лембергса против своего политического союзника можно оце-
нить и как гораздо более серьёзный сигнал – политические игры 
внутри потерпевшего поражение на выборах СЗК набирают оборо-
ты. И кому больше всего необходимо контролировать ход событий 
в данной организации, как не вождю нашего города? В конце кон-
цов, на фоне всего и на кону ещё и судопроизводство, вентспилс-
ские суперпроекты и возможность получить щедрое финансирова-
ние для своих планов со стороны государства. Поэтому рычаг вли-
яния необходимо сохранить, потому что без этой благосклонности 
государства (которую в предыдущие годы обеспечивало пребыва-
ние у руля СЗК) у Вентспилса ничего другого и нет. И на следую-
щие выборы в самоуправления она может оказаться решающим 
фактором. 

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Потребуется шесть машин 
Для того чтобы доставить из Германии орган 
для будущего концертного зала, потребуется 
шесть грузовых машин. Первая ожидается 
уже в ближайшие дни. 

Реконструкция продолжится
За счет сэкономленных средств продолжит-
ся реконструкция улицы Робежу. 

Цифры отличаются
В многоквартирном доме на проспекте 
Лиелайс, 17, проведена проверка показа-
ний счетчиков воды. Констатировано, что 
разница между декларированным жителями 
потреблением воды и показаниями общего 
счетчика составляет более 20%. 

Собаки научат различать цвета
26 февраля в Детской библиотеке состоится 
занятие, на котором команда канистерапии 
с собаками поможет участникам разучить 
цвета. Количество мест ограничено. 

Конфеты «от Бога» 
Некий житель Парвенты уже второй раз по 
почте получил необычное напоминание о 
том, что нужно задуматься о Боге – открытку 
с привязанной к ней конфетой. Попробовать 
лакомство он не рискнул. 

Контроль качества воздуха
В Центральной начальной школе устанавли-
вается и тестируется система мониторинга 
за качеством воздуха.
 Новые учебные помещения
В Вентспилсской высшей школе открыто 
девять новых учебных помещений. Они 
оснащены эргономичной мебелью и совре-
менной оргтехникой. 

Новое гнездо для аистов

О чень странно слышать такие слова из уст мэра 
нашего города (правда, отстранённого от выполне-
ния должностных обязанностей). И ещё больше пото-
му, что одним из авторов всеохватывающей нало-
говой реформы и главных движущих сил прошло-

го года была именно теперь уже бывшая министр финансов Дана 
Рейзниеце – Озола, которая, как всем хорошо известно, в преды-
дущий Сейм была избрана от партии “Латвии и Вентспилсу», а в 
нынешнем Сейме работает как член Латвийского крестьянского 
союза.  И какими бы не были метаморфозы госпожи Рейзниеце-
Озолы в Союзе зелёных и крестьян (СЗК), самое важное не измени-
лось – налоговую реформу в самом прямом смысле запланировал и 
реализовал именно СЗК, в списке партнёрских организаций которого 
не меньшая роль принадлежит нашей местной «городской партии» – 
находящейся в позиции Вентспилсской думы “Латвии и Вентспилсу». 
Только поэтому слышать от господина Лембергса такую, выражаясь 
дипломатически, оценку реформы достаточно необычно… 

Кто знает, возможно причина настолько громко высказывае-
мой нелюбви к налоговой реформе, а, следовательно, также и к 
её «крёстной матери» Дане Рейзниеце- Озоле кроется в том, что 
господин Лембергс какое-то время очень занят, посещая засе-
дания суда по его уголовному делу?  И просто не было време-
ни следить за политическими новостями и действиями бывше-
го члена своей партии и нынешнего члена союзнического объ-
единения СЗК…  Или же была сугубо личная обида на то, что 
госпожа Рейзниеце – Озола сказала гордое «нет» местной пар-
тии, выбрав большую политическую силу государственного уров-
ня (даже несмотря на то, что эта сила – Латвийский крестьянский 
союз – партнёр в объединении СЗК)?  

Конечно, нельзя оспорить утверждение господина Лембергса о 
том, что налоговая реформа не только не достигла своих целей, 
но совершенно наоборот, основательно осложнила жизнь не толь-
ко самоуправлениям.  Однако настолько же неоспоримым являет-
ся факт, что СЗК был «руководящей и движущей» силой в реали-
зации той самой налоговой реформы. И здесь возникают проти-
воречия – ведь все же знают, что господин Лембергс в прошлом 
правительстве Кучинскиса был частым гостем на всех главных 
политических переговорах, разговорах и во время планирования 
действий. Поэтому как-то не очень хочется верить, что он пропу-
стил такой серьёзный вопрос, как планируемую целый год налого-
вую реформу… Так сказать, упс! Вот как оно вышло, а я и не знал! 

«Самое сложное в изменении системы портов Латвии — добиться преобразования про-
изводного публичного общества в государственное хозяйственное общество. Проблема 
в том, что в самых критических ситуациях с портами, когда нужен ответственный за при-
нятые решения, возникает такая «конструкция»: обязанности есть, права есть, а ответ-
ственности нет. Текущая ситуация изменится, скорее всего, через пару лет обсуждений и 
серьезной борьбы внутри и снаружи коалиции», — говорит министр транспорта Латвии 
Талис Линкайтс.

Министр транспорта: когда нужен ответственный 
в критических ситуациях с портами, никого нет

«НЕТ ПОВОДА, ЧТОБЫ  
ЛАТВИЙСКИЕ ПОРТЫ НЕ РАБОТАЛИ  
ПО ОБЩИМ ПРИНЦИПАМ»

«Порты Латвии с начала 90-х годов имеют 
довольно интересную организационно-право-
вую форму (ОПФ), которая называется «про-
изводное публичное лицо». Если взглянем на 
регион Балтийского моря, то ни в одной дру-
гой стране такого не увидим. Те, кто лобби-
руют эту модель, рассказывают, что она опи-
рается на принципы работы Роттердамского 
порта, но и он с 2004 года является публич-
ным хозяйственным обществом», — говорит 
Линкайтс.

Поэтому министр транспорта считает, что 
нет никакого повода, чтобы латвийские порты 
не работали по общим принципам. «Если 
посмотрим на стратегическую инфраструкту-
ру, то и аэропорт, и железная дорога, и высо-
ковольтные линии, и оптические кабели, леса, 
дороги — все это государственные хозяйствен-
ные общества, которые работают по общепри-
нятой форме, и нет никаких проблем с этой 
ОПФ», — поясняет он.

Почему в ситуации с портами надо что-то 
менять и нельзя работать так, как все эти годы 
было принято в Латвии? Линкайтс подчеркива-
ет, что производное публичное лицо в этих слу-
чаях в кризисных ситуациях в портах не берет 
на себя ответственность, так как, по сути, неко-
му. «Ответственности либо нет, либо она очень 

мала и перекладывается на управляющего 
свободным портом, а правление, которое при-
нимает самые важные стратегические реше-
ния, в принципе вообще ни за что не отвечает. 
Получается ситуация: отсутствующая ответ-
ственность правления», — поясняет он.

А если преобразовать порты в государствен-
ные хозяйственные общества, тогда в законе 
будет четко указано, что правление предпри-
ятия отвечает за свое имущество, «как поря-
дочный и заботливый хозяин» за все приня-
тые решения и за свои действия, бездействие, 
говорит министр.

По его мнению, это эффективный меха-
низм надзора, контроля и слежения за тем, 
каким образом акционеры влияют на приня-
тые решения.

Линкайтс отметил, что роль Министерства 
транспорта в портах сейчас весьма символич-
на. «Она направлена на отмену противоправ-
ных решений, решений, которые не работают. 
И это единственный случай, когда министер-
ство может вмешиваться в работу портов. Так 
не должно быть», — подчеркивает министр.

«В СВОБОДНОМ ПОРТУ ПОЛУЧАЮТ  
ВТОРУЮ ЗАРПЛАТУ, ХОТЯ НА  
ЗАСЕДАНИЯ СОБИРАЮТСЯ В ЛУЧШЕМ  
СЛУЧАЕ РАЗ В МЕСЯЦ»

Еще одной проблемой, по мнению 
Линкайтса, является то, что у руководства 

портов нет четких целей, а его зарплаты 
«раздуты». Вопрос вызывает и контроль за 
выполнением — порядок отчета и надзо-
ра, считает министр. «Мы видим, что много 
людей, которые в свободном порту получают 
вторую зарплату, хотя на заседания собира-
ются в лучшем случае раз в месяц. Это надо 
менять», – говорит он.

Зарплаты членов правления порта сле-
дует приравнять к зарплатам членов совета 
государственного хозяйственного общества. 
«Ведь они, по сути, делают одну и ту же 
работу», — добавил Линкайтс.

Он подчеркивает, что Министерство 
транспорта планирует разработать за пол-
года новые предложения по ответственно-
сти в портах и порядку надзора с учетом 
руководящих принципов управления ОЭСР. 
Предложения будут поданы в Кабинет мини-
стров, чтобы добиться поправок к положе-
нию о свободных портах. 

Симона Шьядите
www.bnn.lv 

Коммунальное управление и АО «Sadales 
tīkls» на улице Пацкулес установили метал-
лическое основание для гнезда аистов. 
Прежнее гнездо было разрушено бурей. 

Объявлен конкурс
Коммунальное управление объявило кон-
курс эскизов будущего Центра детского обра-
зования и отдыха на улице Валдемара. 

Пройдет смотр театров
23 февраля в Культурном центре прой-
дет часть смотра латвийских самодеятель-
ных театров «Представление года – 2018». 
Вентспилсский театр примет участие в смо-
тре, представив постановку «Странная 
миссис Севидж» («Dīvainā misis Sevidža»), 
режиссер Вия Дравиня. 

Инкубатору – 2 года
Вентспилсский бизнес-инкубатор отпраздно-
вал свое двухлетие. С ноября учреждение 
работает в новом помещении на ул. Саулес, 
19.

Построят новое здание
В Парке высоких технологий в скором вре-
мени начнут строить новое производствен-
ное помещение. Планируется, что его будет 
использовать производитель инновационной 
упаковки «Immer Digital».

Победа в конкурсе
Воспитанник художественной школы Михаил 
Мартюшев занял 1-е место в конкурсе среди 
воспитанников художественных школ Латвии. 

Финансируют суповые кухни
Самоуправление в этом году выделило 34 
тысячи евро на поддержку трех городских 
суповых кухонь. 

Отменено представление
Спектакль «Kā es braucu Ziemeļmeitas 
lūkoties», который должен был состояться 24 
февраля, отменен. 
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В чьих руках действительно находятся вожжи управления в транзитной отрасли Латвии? Один из высоких постов 
занимает председатель правления Латвийской железной дороги (LDz) Эдвинс Берзиньш, карьерный путь которого 
часто вился через находящиеся в управлении Айвара Лембергса предприятия еще со времён “Latvijas kuģniecība”. 
Возможно, это не покажется ничем странным, так как Лембергс по-прежнему крепко связан с транзитной отраслью в 
Латвии. Одновременно возникает вопрос, случайно ли пребывание Э. Берзиньша на руководящей должности в LDz.

Есть подозрения, что «бывшие коллеги» обеспечивают 
Лембергсу влияние в «Latvijas dzelzceļš»

Ч тобы расширить влияние в транзитной отрасли, 
Лембергс продвигал своего коллегу из “Latvijas 
kuģniecība” (LK) в LDz, пишет портал focus.bb.lv. 
Напомним, что бывшее Латвийское государствен-
ное морское пароходство в 2002 году стало публич-

ным акционерным обществом и на аукционе акций на Рижской 
фондовой бирже неполные 50% от основного капитала LK при-
обрело уже ранее приватизированное предприятие „Ventspils 
nafta”. В настоящее время более 90% LK принадлежит концер-
ну «Vitol», однако долгие годы в LK происходили споры среди 
акционеров, в которых за влияние боролся так называемый 
«лагерь Лембергса» и его оппоненты. Затем, когда руковод-
ство Министерством сообщения оказалось в руках Союза зелё-
ных и крестьян, тогдашний министр сообщения Улдис Аугулис 
с поразительной быстротой кинулся создавать своего рода 
«спрута СЗК», пропихнув почти во все находящиеся в ведении 
Министерства сообщения учреждения «зелёных и крестьян», 
а также приближённых к Айвару Лембергсу людей. Особенно 
щедрым он был в отношении бывших «товарищей по борьбе» 
вентспилсского мэра в” Latvijas kuģniecība”. 

Например, Эдвинс Берзиньш был членом правления и руко-
водителем юридического департамента LK, а сейчас руково-
дит «Latvijas dzelzceļš», а также является заместителем пред-

седателя совета отвечающего за проект «Rail Baltica» пред-
приятия «RB Rail». В совете «RB Rail» также работает заме-
ститель директора по юридическим вопросам ГАО “Latvijas 
Dzelzceļš» Винета Рудзите, которая в своё время была заме-
стителем руководителя юридического отдела LK. С LK в своё 
время был также связан и Вернерс Лусис, в отношении кото-
рого есть подозрения в уклонении от уплаты налогов в разме-
ре 48 миллионов евро в Польше. Он был членом правления 
дочернего предприятия LK – ООО «LSC Shipmanagement» 
и в своё время также упоминался среди приближённых к А. 
Лембергсу людей. До задержания Лусис был председате-
лем правления дочернего предприятия LDz – “LDz loģistika”, 
а затем был устроен на тёпленькое местечко в “LDz Cargo”, 
за что получал от государственного предприятия ежемесячно 
зарплату в размере 3 500 евро. Как указывает focus.bb.lv, ини-
циатива поставить Вернера Лусиса председателем правления 
в логистике Ldz в своё время шла со стороны Берзиньша. В 
свою очередь в передаче “Nekā Personīga” («Ничего личного») 
сообщалось, что согласно сказанному неофициальным источ-
ником, на том, чтобы оставить Лусиса в «LDz Cargo», настаи-
вал именно Эдвинс Берзиньш.  

В настоящее время Берзиньш является и вице-президентом 
Латвийской конфедерации работодателей, и членом правле-

ния Латвийской торгово-промышленной камеры. А также чле-
ном правления Латвийской ассоциации транзитного бизнеса, 
где президентом является Лембергс, пишет focus.bb.lv.

В Латвии это привычная практика, когда одни и те же люди 
работают и в правлениях нескольких предприятий, и в элитар-
ных обществах, которые судят об интересах отрасли и явля-
ются рупором отраслей в правительстве.  Одновременно, 
скорее всего используя государственные административные 
ресурсы, они реализуют и личные интересы в бизнесе, лобби-
руя определенные решения.  Понятно, что в обществе такого 
размера себя представляет руководители, члены правлений 
крупных предприятий, однако возникает вопрос о соразмерно-
сти, который касается конкурентоспособности предпринима-
тельской среды. 

Сенат Верховного суда 13 февраля с. г. признал, что депутаты меньшинства Вентспилсской городской думы Гиртс 
Валдис Кристовскис, Даце Корна, Айвис Ландманис и Иварс Ландманис обоснованно обратились в суд, указав на нару-
шения в работе самоуправления города Вентспилса. Согласно данному заключению,  судьи Сената Рудите Видуша, 
Дзинтра Америка и Валтерс Покис  отменили решение Лиепайского дома суда Административного районного суда 
о прекращении судопроизводства по делу о заявлении упомянутых депутатов по поводу нарушений руководством 
Вентспилсской городской думы, действий самоуправления, которые противозаконно ограничивают права депутатов 
меньшинства  и исполнение ими обязанностей представлять интересы вентспилчан и полноценно участвовать в рабо-
те самоуправления, в том числе в работе его комиссий.    

Сенат Верховного суда признал обоснованность требований 
депутатов меньшинства Вентспилсской городской думы! 

Мы, депутаты меньшинства Гиртс Валдис 
Кристовскис, Даце Корна, Айвис 
Ландманис и Иварс Ландманис вери-
ли, что только таким, то есть, справед-
ливым и правомерным, может быть 

решение Сената Верховного суда! Сейчас мы удовлетворены, 
так как Сенат ясно и недвусмысленно поручил районному суду 
повторно оценить законность предыдущей организации рабо-
ты самоуправления города Вентспилса, осознанное игнориро-
вание принципа пропорциональности в целом ряде созданных 
самоуправлением институций.  К тому же даны чёткие ссылки 
на то, что в дальнейшем районный суд должен учитывать мно-
гие аспекты, которые в решении районного суда от 27 дека-
бря 2018 года были оставлены без внимания. В свою очередь 
отклонены те аргументы районного суда, которые акцептовали 
культивируемое в самоуправлении города Вентспилса допу-
щение, что установленное в Сатверсме равноправие депута-
тов является функцией и выше всего стоит политическая воля 
большинства депутатов руководимой Айваром Лембергсом 
партии «Латвии и Вентспилсу».  

Решением Сената Верховного суда ясно сказано, что это 
не так.  Фактически сказано общеизвестное, что необходимо 
соблюдать принципы добросовестного управления и равен-
ства демократического и правового государства в работе 
Вентспилсской городской думы, что нет никаких политических 
оправданий произволу и абсолютной узурпации власти.  

И всё же, по логике вещей возникает вопрос, как администра-
тивный районный суд ранее мог так грубо ошибаться? Даже 
хотелось бы спросить, почему он ошибался? Действительно 
ли судья первой инстанции Стелла Блума, рассматривая 
множество доказательств, представленных депутатами Г. В. 
Кристовскисом, Д. Корной, А. Ландманисом и И. Ландманисом, 
не смогла усмотреть самоуправство, недемократичный и про-
тивообщественный стиль работы руководства самоуправления 
города Вентспилса? Неужели действительно судья не видела, 
насколько несправедливыми, уродливыми и противозаконно 
ограничивающими работу депутатов меньшинства являются 
формы организации работы Вентспилсской городской думы, 
которое, к тому же дорого и бессмысленно тратит средства 
самоуправления? Это действительно, вежливо выражаясь, 
загадка!?

Однако, как бы там ни было, сейчас мы видим, что такие 
ценности, как законность, справедливость и правда, действи-
тельно являются ценностями, что они важны в цивилизованном 
обществе, что их уважают и они в конечном итоге побеждают! 
Конечно, это происходит только в том случае, если на благо 
этого работают профессионально, целенаправленно и терпе-
ливо, как это делаем мы, четверо депутатов меньшинства в 

Вентспилсе.  А также потому, что все судьи не коррумпированы, 
как это часто предполагается в обществе.

Однако, наряду с этим мы осознаём, что мы прошли толь-
ко часть пути до полного заключения судебных инстанций, 
которые со всеми «печатями» засвидетельствуют нарушения 
руководством города Вентспилса, антидемократический харак-
тер авторитарного, противозаконного и бессовестного режима 
управления. Всё указывает на то, что действующее руковод-
ство города упорно продолжит игнорировать данное реше-
ние Сената Верховного суда, как и заключение совместного 
заседания судей Департамента по административным делам 
Верховного суда, которое по факту нарушений   Вентспилсской 
городской думой было принято 27 ноября 2018 года. 

В настоящий момент упомянутые высшие судебные инстан-
ции, решения которых не подлежат обжалованию, ясно и чётко 
дали понять, что принцип пропорциональности необходимо 
соблюдать при формировании состава комиссий, что ресур-
сы самоуправления, в том числе интернет-портал и оплачен-
ные масс-медиа должны быть пропорционально используемы 
как большинством, так и меньшинством депутатов, что у всех 
депутатов должен быть равный доступ к имеющейся в рас-
поряжении самоуправления информации! Это сказано ясно и 
однозначно. Однако Вентспилская городская дума ничего из 
этого по-прежнему не соблюдает. Она отговаривается тем, что 
инстанции Верховного суда направили эти дела в районный 
суд для рассмотрения по существу, что производство по делу 
не завершено.  

К сожалению, это слишком недальновидная политика 
Вентспилсской городской думы. Даже больше того. Она только 
усиливает её вину и высвечивает её противозаконный харак-
тер, акцентирует её сопротивление установленному в государ-
стве порядку в сфере государственного управления. Следует 
подчеркнуть, что Вентспилсская городская дума – это не част-
ное предприятие, которое кое-какие вещи может иногда и не 
понимать. Самоуправление города Вентспилса – это составная 
часть государственного управления, поэтому оно должно неза-
медлительно применять решения судебных инстанций в своей 
работе уже в той мере, в какой Верховный суд четко определил 
и объявил не подлежащими обжалованию.  Таким образом оче-
видно, что районный суд не сможет не брать во внимание эти 
три ранее упомянутых заключения, как бы на это ни надеялось 
руководство Вентспилсской городской думы.  

Мы, депутаты меньшинства Гиртс Валдис Кристовскис, Даце 
Корна, Айвис Ландманис и Иварс Ландманис призвали руко-
водство Вентспилсской городской думы действовать и ува-
жать решения Верховного суда. Руководство Вентспилсской 
городской думы и этот наш призыв, как и многие другие, 
письменно отклонило. Мы многократно просили руководство 

Вентспилсской городской думы соблюдать принципы надлежа-
щего управления демократического и правового государства, 
уважая права депутатов меньшинства полноценно участвовать 
в работе самоуправления. К сожалению, Вентспилсская город-
ская дума оставила наши просьбы без внимания.   

На наш взгляд, это недальновидные действия. Возможно 
потому, что противозаконный режим самоуправления города 
Вентспилса достиг такой безнадежно низкой степени деграда-
ции, что даже не пытается, не может в своей работе внедрять 
какие-либо новые начинания, посмотреть на государство и 
общество с положительной стороны, не может показать жела-
ние исправиться.  А жаль.  Но в таком случае мы, демокра-
тическая часть общества, обязаны продолжать наши попыт-
ки и стремиться к созданию лучшего государства и лучшего 
Вентспилса.   

Депутат Вентспилсской городской думы 
Гиртс Валдис Кристовскис



Ворон ворону  
глаз не выклюет?!

Улица Ганибу 
без императора

Только летнее  
время

Суд встал на сторону 
вентспилсской оппозиции
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Курземское кокле 
возрождается в «Страумени»
Когда после восста-
новления независимо-
сти Латвии родители 
Гунтиса Ниедолиньша 
получили обратно землю 
своих предков в «Страу-
мени» (Юркалне), окон-
чившему Вентспилсское 
училище юноше и в 
голову не приходило, 
что в лесу, которым они 
владели, растут… кокле. 
И что в волости хороший 
наблюдатель сможет 
отыскать их в садах родственников и соседей, а 
также среди ясеневых, кленовых, можжевеловых 
аллей и даже одиноких дубов. 

П отому что, 
когда меня-
лось госу-
д а р с т в е н -
ное устрой-

ство, ему вместе с отцом 
Виктором в своем лесу 
и среди прочих деревь-
ев приходилось видеть 
прежде всего исходный 
материал для ремонта в 
«Страумени» и изготов-
ления предметов обихо-
да для окрестных жите-
лей. Продав или обменяв 
их, удавалось добыть сред-
ства, чтобы выжить. 

Вспоминая те далекие 
годы, Гунтис улыбается: 
кокле хранили свои свет-
лые души в отложенной на 
длительную сушку дело-
вой древесине. В ожида-
нии, когда у ремесленника 
появится время и необхо-
димое мастерство, чтобы 
расколдовать их ради 
глубокого, мелодичного 
звучания. 

ЗЕМЛЯ ПРЕДКОВ 
КАК ДЕЛО ЧЕСТИ 

«Земля, конечно, мате-
риальная ценность, но 
никто в семье не сомне-

вался, что ее возвраще-
ние – это дело чести и 
обязанность перед дале-
кими предками, судьбы 
которых в называвшемся 
раньше хозяйстве «Лачи», 
как мы выяснили позднее, 
отслеживаются до само-
го 1685 года. Небольшое 
хозяйство (1/2 гака) долж-
но было в виде годо-
вой пошлины поставлять 
Феликсбергскому именью 
½ бочки деревенской тре-
ски (выловленной осе-
нью), 2 связки весенней 
трески, 1 гуся, 3 курицы, 
половцы, 1 флорин денег, 
1 деревянное ведро, 3 
веревки для коров. 

Через пятьдесят пять 
лет пошлину для «Лачи» 
– почти как современ-
ные налоги! – увеличи-
ли: 6 флоринов и 6 гро-
шей, 20 мешков соломы, 
1 вязанка дров, 1 ведро, 
4 коровьи веревки, 5 фун-
тов пакли. На содержание 
священника – 24 гроша, по 
2 четверика ржи, пшени-
цы, овса. Дополнительно к 
этому каждую вторую неде-
лю отправлять в именье 
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В Вентспилсе в прошлом 
году существенно вырос 
уровень преступности

Административно-территориальная реформа. Возможно, 
ликвидируют статусы городов республиканского значения

В городе Вентспилсе в прошлом году зарегистриро-
вано всего 788 различных преступлений. В то время 
как в большинстве городов республиканского значе-
ния уровень преступности снизился, в Вентспилсе он 
немного вырос. В прошлом году в Вентспилсе заре-
гистрировано на 65 преступлений больше, чем в 2017 
году. Так, со ссылкой на информацию, предоставлен-
ную генеральным прокурором Эриком Калнмейерсом 
на очередном собрании главных прокуроров, сообщи-
ло агентство LETA.

В то время как 
в Вентспилсе 
н а бл юд а ет с я 
сравнительно не 
существенный 

для большого города рост 
числа преступлений, в дру-
гих городах республикан-
ского значения число пре-
ступлений значительно сни-
зилось. Уровень преступно-
сти вырос ещё в Лиепае, но 
ненамного – на 13 престу-
плений больше, чем в 2017 
году, и в целом было заре-
гистрировано 1002 престу-
пления. Правда, и город 
Лиепая почти в три раза 
больше. О причинах, поче-
му в Вентспилсе, в горо-
де со строгим порядком и 
щедро датируемой со сто-
роны самоуправления 
муниципальной полици-
ей число преступлений не 
уменьшилось, а существен-
но возросло, можем толь-
ко гадать. Безусловно, одна 
из существенных причин 
– это недисциплинирован-
ная молодёжь и хулиган-
ство. “Ventspilnieks.lv” уже 
писала, что в прошлом году 
были задержаны несколько 
молодёжных групп хулига-
нов, которые развлекались 
тем, что громили объек-
ты городской инфраструк-
туры. Интересно отметить, 
что самоуправление о пре-

ступности в городе никог-
да не говорит, только ино-
гда через находящиеся в 
ведении самоуправле-
ний учреждения публику-
ет полные возмущения ста-
тьи об актах вандализма 
– повреждены цветочные 
горошки и насаждения и др.    

Следует также упомя-
нуть недавно опублико-
ванные результаты рейдов 
Госполиции, которые в дру-
гой степени правонаруше-
ний показывают, что у мно-
гих вентспилчан с дисципли-
ной не всё в порядке. В пер-
вую неделю февраля долж-
ностные лица Курземского 
регионального управления 
Государственной полиции 
усиленное внимание уде-
лили соблюдению сигна-
лов светофоров как води-
телями транспортных 
средств, так и пешехода-
ми. По всему Курземскому 
региону всего оформлено 
128 протоколов об адми-
нистративном нарушении 
за несоблюдение сигна-
лов светофоров. Хотите 
– верьте, хотите – нет, но 
больше половины или 70 
(!) нарушений зафиксиро-
ваны именно в Вентспилсе. 
Оштрафованы 65 пешехо-
дов и пять автоводителей.  
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За месяц до весны в Вентспилсе открыта зимняя трени-
ровочная база BMX, где молодые велосипедисты смо-
гут тренироваться в зимний период. Трудно судить, 
какой будет загруженность базы в период до следующей 
зимы, так как уже совсем скоро спортсмены смогут тре-
нироваться на природе. Однако внимание привлекает 
тот факт, что эта база BMX построена на щедро выделен-
ный «своим» ушедшим правительством «Союза зеленых 
и крестьян» почти 1 млн евро из госбюджета. Сегодня 
такая «щедрость» в контексте нового правительства и в 
связи с более важными приоритетами государства в гос-
бюджете уже не была бы возможна. 

В преддверии весны 
открыта зимняя база BMX 
стоимостью 1 млн евро

K ак проинформи-
ровали в город-
ском Управлении 
образования и 
с а м о у п р а в л е -

нии, работы по строитель-
ству зимней тренировочной 
базы BMX начались уже год 
назад. Возле 2-й средней 
школы сделана пристрой-
ка для нужд BMX, в кото-
рой теперь смогут трениро-
ваться воспитанники, зани-
мающиеся велосипедным 
спортом в отделении BMX 
вентспилсской спортивной 
школы «Спарс». 

Объект строился в две 
очереди. Сначала отремон-
тировали школьный спорт-
зал и подсобные помеще-
ния. В спортзале было 
обновлено покрытие пола, 
стены, окна и двери, постро-
ена система принудитель-
ной вентиляции и систе-
ма противопожарной безо-
пасности и сигнализации, 
обновлен теплоузел, систе-
мы водопровода и канали-
зации, а также установлено 
новое оборудование. Во вто-
рую очередь строительства 
рядом с Вентспилсской 2-й 
средней школой построена 
новая тренировочная база 
BMX с 40-метровой трас-
сой и четырьмя дорожками 
для езды. Также доступны 
мобильные модули трассы, 

стартовая эстакада со стар-
товым барьером и механиз-
мом ее подъема, а также 
штативы для размещения 
велосипедов, велотрена-
жеры и рабочий стол для 
ремонта велосипедов. 

Общие затраты на стро-
ительство зимней трениро-
вочной базы BMX состави-
ли 952 673 eвро, которые 
самоуправление при преж-
нем правительстве получило 
из госбюджета. Как извест-
но, ранее Вентспилс был и 
среди тех городов, который 
получил средства в разме-
ре 1,55 млн евро на проек-
ты спортивных баз и про-
ект нового комплекса пла-
вательного бассейна, судьба 
которого теперь под вопро-
сом. В свою очередь, стро-
ительство в Вентспилсской 
2-й средней школе обо-
шлось в 312 147 eвро, отме-
тили в Управлении образо-
вания. 

Информационный доклад Министерства охраны окружающей среды и регионального развития (VARAM) 
«О дальнейших действиях по завершению административно-территориальной реформы (АТР)» 
предусматривает принятие нового Закона об административных территориях и населенных пунктах до 1 
июня следующего года. Но уже сейчас ясно, что одним из самых спорных вопросов станет идея о ликвидации 
городов республиканского значения – за исключением Риги, их планируют объединить с краями. 

П озиция VARAM такова, что, за исключением сто-
лицы – Риги, все крупные города должны быть с 
краевой территорией. Правда, это еще не окон-
чательное решение, и, как подчеркивает министр 
охраны окружающей среды и регионального раз-

вития Юрис Пуце («Развитию»/За!”), этот вопрос еще можно 
оценивать. «Оценивать, будет ли совместная деятельность 
города и края стимулировать развитие края или результат 
будет прямо противоположным, но министерство предложит 
подход, в котором города республиканского значения как кон-
цепт вообще исчезнут из закона». 

В докладе сказано также, что существующее деление 
краев в большинстве случаев в отношении территориально-
го расположения и хозяйственной деятельности не логично 

и не связано с фактическими центрами экономического раз-
вития и услуг, и между самоуправлениями доминирует конку-
ренция, а не сотрудничество. Это замедляет принятие раци-
ональных, ориентированных на развитие решений в связи с 
организацией общественных услуг. 

Напомним, что закон об АТР был принят в 1998 году, а 
Закон об административных территориях и населенных 
пунктах, которым было установлено новое административ-
но-территориальное деление местных самоуправлений, – в 
2008 году. Еще через год реформа завершилась формиро-
ванием 109 краев и девяти городов республиканского зна-
чения, но после отделения Мерсрагса от Рои число краев 
выросло до 110. 

В Законе об административных территориях и населенных 

пунктах были определены многие, в основном связанные с 
численностью населения критерии. Однако Сейм уже в 2008 
году для территорий 50 краев допустил отступление от уста-
новленных в законе критериев, а в прошлом году критериям, 
связанным с численностью насе-
ления, не соответствовали уже 39 


